
 
Sveučilište u Zagrebu 

Farmaceutsko-biokemijski fakultet 

 

 

 

Lucija Benić, Paula Cerovac, Josipa Delija, Asja Fajtović, Zvonimir Mlinarić, Ivana Mustapić, 

Petrik Pavličić, Tin Rogina, Sofia Shkunnikova, Tea Sinožić, Rebeka Svatić, Borna Tićak 

 

 
CINEPHARM 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zagreb, 2020. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ovaj rad izrađen je u sklopu Studentskog zbora Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta Sveučilišta 

u Zagrebu pod vodstvom prof. dr. sc. Željana Maleša i predan je na natječaj za dodjelu Rektorove 

nagrade u akademskoj godini 2019./2020. 



  

SADRŽAJ 

1. STUDENTSKI ZBOR FARMACEUTSKO-BIOKEMIJSKOG FAKULTETA SVEUČILIŠTA 

U ZAGREBU ................................................................................................................................... 1 

1.1. Dosadašnja aktivnost .............................................................................................................. 1 

1.2. Suradnja Zbora s drugim tijelima ........................................................................................... 3 

2. UVOD ..................................................................................................................................... 4 

3. CILJ I SVRHA PROVEDBE PROJEKTA ............................................................................... 6 

3.1. Obrazovni aspekt .................................................................................................................... 6 

3.2. Upoznavanje studenata s novostima u struci .......................................................................... 7 

3.3. Humanitarni karakter ............................................................................................................. 7 

4. ZAČETAK IDEJE I KORACI .................................................................................................. 8 

5. METODE RADA ................................................................................................................... 10 

5.1. Odabir teme .......................................................................................................................... 10 

5.2. Organizacijski dio ................................................................................................................. 10 

5.3. Promocija .............................................................................................................................. 11 

5.4. Povratna informacija ............................................................................................................ 12 

5.5. Online verzija CinePharma .................................................................................................. 14 

6. FINANCIRANJE ................................................................................................................... 16 

7. ODRŽANI DOGAĐAJI ......................................................................................................... 18 

7.1. Kognitivni doping, 14. ožujka 2019. godine ......................................................................... 18 

7.2. Ekonomija i farmaceutska industrija, 8. svibnja 2019. ........................................................ 20 

7.3. Biomedicina i marketing, 22. listopada 2019. ...................................................................... 22 

7.4. Uređivanjem genetskog koda do vječnog života, 12. studenog 2019. .................................. 24 

7.5. Medicinski kanabis, 4. prosinca 2019. .................................................................................. 26 



  

7.6. Anksiozna stanja i pomoć psihodeličnih supstancija, 14. siječnja 2020. ............................. 29 

7.7. Pandemija, 9. travnja 2020. .................................................................................................. 31 

7.8. Istina o proizvodima preparativne i dekorativne kozmetike, 27. travnja 2020. ................... 34 

8. DOSADAŠNJI USPJESI ....................................................................................................... 36 

8.1. Posjećenost ........................................................................................................................... 36 

8.2. Humanitarni angažman ........................................................................................................ 37 

9. PLANOVI ZA BUDUĆNOST ................................................................................................ 38 

10. KORIST ZA AKADEMSKU I ŠIRU ZAJEDNICU ................................................................ 39 

11. ZAKLJUČAK ........................................................................................................................ 40 

12. SAŽETAK .............................................................................................................................. 41 

13. SUMMARY ............................................................................................................................ 42 

14. PRILOZI ................................................................................................................................ 43 

 

 

 

 

 

 

 

 



 1 

1. STUDENTSKI ZBOR FARMACEUTSKO-BIOKEMIJSKOG FAKULTETA 

SVEUČILIŠTA U ZAGREBU 

Studentski zbor Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu studentsko je izborno 

predstavničko tijelo koje štiti interese studenata, sudjeluje u radu i odlučivanju u tijelima 

Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta te predstavlja studente u sustavu visokog obrazovanja. 

Osnovan je 1997. godine i djeluje kao predstavničko tijelo studenata koje zastupa na Fakultetu, 

Sveučilištu, ali i državnoj te međudržavnoj razini. Zbor se sastoji od 14 članova, studenata 

integriranog diplomskog studija medicinske biokemije i farmacije te 5 studenata 

poslijediplomskog studija. Temeljni cilj Zbora je štititi prava i promicati interese studenata. 

 

 

 

1.1. Dosadašnja aktivnost 

Osim brige o kvaliteti života studenata, s posebnim naglaskom na kvalitetu studija i ostvarivanje 

studentskih prava, Studentski zbor sudjeluje i u organizaciji stručnih studentskih putovanja, 

skupova, konferencija i tribina. Organizacijom društvenih izvannastavnih aktivnosti Zbor nastoji 

pridonijeti i upotpuniti studentski život na Farmaceutsko-biokemijskom fakultetu. 

Slika 1.  Logotip Studentskog zbora Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta Sveučilišta u    
Zagrebu 
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Do sada je Studentski zbor organizirao dvije javne tribine. Jedna je govorila o temi Cijepljen – biti 

ili ne biti? (prosinac 2016.), a tema druge bila je Uporaba kanabisa u medicinske svrhe (svibanj 

2018.). Obje tribine održane su u prostorijama Studentskog centra Sveučilišta u Zagrebu. Također, 

Zbor svake godine pridonosi organizaciji FARMEBS-a, Simpozija studenata farmacije i 

medicinske biokemije, koji se održava na Farmaceutsko-biokemijskom fakultetu Sveučilišta u 

Zagrebu. 

Stručna studentska putovanja i edukativni jednodnevni izleti organiziraju se u okviru različitih 

projekata. Projekt Biomedicinski potencijal ljekovitog bilja održao se u travnju 2015. godine, a 

studenti su tim povodom imali priliku posjetiti Graz. Farmaceutska biotehnologija - nositelj 

naprednih terapija bio je idući projekt koji se održao u Trstu i Padovi u svibnju 2016. godine. 

Projekt Od kadulje do kapsule obuhvaćao je niz jednodnevnih edukativnih izleta tijekom 2016. i 

2017. godine, a cilj je bio studentima predstaviti cjelokupni tehnološki postupak proizvodnje 

biljnih preparata. Tom su prilikom sudionici projekta posjetili brojne farmaceutske tvrtke, poput 

Plive u Zagrebu, Jadran-galenskog laboratorija u Rijeci, Yasenke u Vukovaru, Histrije Aromatice 

u Istri te Ireks Arome u Jastrebarskom. Sljedeći projekt naziva Kamo nakon faksa održan je 

tijekom ak. god. 2017./18., a tim povodom Studentski je zbor nastojao predstaviti studentima 

mogućnosti zaposlenja po završetku fakulteta. Sudionici su ovaj put posjetili tvrtke Genos, Belupo, 

Halmed i PHOENIX Farmaciju. 

Još od 2015. godine traje projekt naziva Suradnja i razmjena iskustava i znanja studenata 

farmaceutskih fakulteta u regiji Alpe-Dunav-Jadran cilj kojega je povezivanje studenata 

Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta s fakultetima iz regije. Budući da je Studentski zbor svjestan 

da većina farmaceutskih tvrtki Republiku Hrvatsku i okolne države svrstava u jednu regiju, zbog 

čega je i komunikacija između podružnica u tim istim državama iznimno intenzivna, smatrao je 

nužnim omogućiti studentima da upoznaju na koji je način regulirana farmaceutska djelatnost u 

zemljama regije. Tako su studenti u više navrata imali priliku posjetiti Beograd i Ljubljanu. 

Tijekom 2017. godine Studentski zbor Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta sudjelovao je u 

organizaciji Humanijade u Termama Tuhelj.  
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Od ožujka 2019. godine Studentski zbor Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta pokrenuo je projekt 

na koji je izuzetno ponosan, a koji se od tada kontinuirano održava. Riječ je o projekciji 

dokumentarnog filma na Farmaceutsko-biokemijskom fakultetu, CinePharmu. 

 

1.2. Suradnja Zbora s drugim tijelima 

Studentski zbor Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta također jako dobro surađuje sa Studentskim 

zborom Sveučilišta u Zagrebu, a jedna od najplodnijih suradnja je ona s Odborom za primarnu 

zdravstvenu zaštitu studenata. Jedan od vida takve suradnje je i promotivno-preventivni program 

Zdravo Sveučilište. U suradnji sa zborovima i udrugama drugih sastavnica Sveučilišta u Zagrebu, 

Studentski zbor Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta već je dva puta sudjelovao u organizaciji 

Studentskih dana zdravlja u listopadu 2018. i 2019. godine. Osim toga, sudjelovao je i u 

organizaciji popularno-znanstvenih predavanja GMO hrana: budućnost prehrane? i Cijepljenje: 

Ima li mjesta strahu? 
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2. UVOD 

Projekt CinePharm, projekcija dokumentarnog filma na Farmaceutsko-biokemijskom fakultetu, 

provodi se od 14. ožujka 2019. godine. U razdoblju duljem od godine dana obrađene su brojne 

teme iz područja biomedicine i zdravstva te predstavljene brojne humanitarne udruge. Sama 

organizacija CinePharma u ovoj se akademskoj godini pretvorila u mjesečnu tradiciju. 

Svjestan važnosti promocije i popularizacije znanosti, Studentski zbor je odlučio pokrenuti novi 

projekt čiji bi cilj bio na drugačiji, izvankurikularni način obraditi i predstaviti problematiku, a 

ujedno pružiti studentima i ostalim posjetiteljima odgovore na pitanja i nedoumice iz provjerenih 

izvora. 

Takav način neinstitucionalnog obrazovanja Studentski je zbor pronašao u organizaciji projekta 

“projekcija dokumentarnog filma na Farmaceutsko-biokemijskom fakultetu”, a nazvao ga je 

CinePharm. 

 

 

Do sada je održano osam projekcija, a tema je svaki put bila različita. Jedini uvjet za odabir teme 

je da ima veze s područjem biomedicine i zdravstva iz razloga da se znanje stečeno na fakultetu 

upotpuni novim informacijama na neformalan način gledanjem filma, ali i mogućnošću dobivanja 

odgovora na postavljena pitanja nakon odgledanog filma. 

Slika 2. Logotip projekta CinePharm 
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Tema odabranog filma ujedno predstavlja i smjernicu za pozivanje određene humanitarne udruge 

koja gostuje na projekciji. Zato su humanitarne udruge svojim djelovanjem uglavnom povezane s 

temom filma, a na samom početku događaja predstavljaju svoj rad te pružaju osnovne informacije 

o vlastitoj djelatnosti. Humanitarne se udruge, osim osvještavanja fakultetske zajednice o 

različitim problemima s kojima se članovi našeg društva susreću, pozivaju iz razloga jer se sredstva 

prikupljena tijekom projekcije doniraju gostujućoj humanitarnoj udruzi. 

Svaka projekcija započinje tako što članovi organizacijskog odbora CinePharma peku kokice na 

unajmljenom aparatu te ih dijele posjetiteljima u zamjenu za dobrovoljnu donaciju. Slijedi 

predstavljanje humanitarne udruge i njezine djelatnosti, ali i temeljno informiranje o problemima 

s kojima se susreću osobe ili skupine o kojima spomenuta humanitarna udruga skrbi. Nakon 

odgledanog filma na pozornicu, uz člana organizacijskog odbora CinePharma, dolazi i osoba iz 

struke čija je funkcija da nakon odgledanog filma vodi raspravu, ali i da pruži provjerene 

relevantne informacije na temu projekcije te da odgovori na pitanja iz publike. Po završetku 

diskusije CinePharm se zatvara te se voditelju diskusije i humanitarnoj udruzi uručuju zahvalnice. 

Od ožujka 2020., zbog epidemiološke situacije koja je pogodila i Republiku Hrvatsku, projekt više 

nije bilo moguće održavati na Fakultetu. Iz tog razloga CinePharm se premjestio u virtualni 

prostor te su održane dvije online projekcije. 
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3. CILJ I SVRHA PROVEDBE PROJEKTA 

3.1. Obrazovni aspekt 

Primarni cilj projekta 

CinePharm bio je približiti 

informacije iz područja 

biomedicine i zdravstva na 

novi način, različit od onoga 

u formalnom obrazovanju. 

Znanje stečeno unutar 

kurikuluma osnova je za 

daljnje razvijanje stavova i 

mišljenja, no često otvara 

mnoga pitanja koja nadilaze 

okvire fakultetskih programa. Neupitna je činjenica da je najvrednija kvaliteta dobrog studenta 

njegova radoznalost i traganje za novim znanjima, ali i preispitivanje već stečenog znanja. Iz svega 

navedenog jasno je kako je postojala potreba za mjestom gdje bi studenti nadograđivali svoje 

znanje izlazeći iz propisanih nastavnih okvira. 

Dokumentarni je film kao žanr u posljednjih nekoliko godina ponovo postao popularan. Namjena 

dokumentarnog filma je osvijestiti gledatelja i potaknuti ga na aktivno djelovanje u društvu. Osim 

što nudi neke nove informacije, dokumentarni film dodatno potiče zauzimanje stava o danoj temi, 

preispitivanje dosadašnjih znanja i dalje educiranje. Dakako, najveća kvaliteta dokumentarnog 

filma je činjenica da olakšava stjecanje određenih znanja jer intervjuima i igranim kadrovima 

zadržavaju gledateljevu pozornost. 

Svrha diskusije nakon odgledanog filma je da se razgovorom s profesorima ili osobama iz struke 

koje imaju ulogu moderatora rasprave, studente potiče na kritičko razmišljanje o novim 

spoznajama i revolucijama u biomedicini i zdravstvu te na razvoj vještina kvalitetnog i 

argumentiranog vođenja rasprave. 

 

Slika 3. Obrazovni aspekt CinePharma 
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3.2. Upoznavanje studenata s novostima u struci 

Biomedicinsko područje jedno je od najbrže rastućih znanstvenih grana, zbog čega je važno 

redovito pratiti nova znanstvena dostignuća, kao i njihovu implementaciju. Pomnim odabirom 

filmova studente se želi upoznati s novim spoznajama u struci i pripremiti ih na budući rad. Filmovi 

često otvaraju intrigantna pitanja na koja je teško pronaći odgovor i zato nakon projekcije slijedi 

rasprava. Cilj strukturirane rasprave koju vode stručnjaci i jedan od studenata iz organizacijskog 

odbora projekta ponajprije je potaknuti posjetitelje na razmišljanje o odgledanom pa onda i na 

postavljanje pitanja. Tako se u neformalnom okruženju, u usporedbi s klasičnim predavanjima, 

sudionicima prezentiraju sadržaji na nov i poticajan način, čime je ostvarena svrha projekta, a to 

je inovativni pristup u pružanju informacija iz relevantnih izvora. 

 

3.3. Humanitarni karakter 

Osim popularizacije znanosti, cilj CinePharma je osvijestiti posjetitelje da problemi postoje i u 

bliskoj okolini. Zato je iznimno važan dio projekta predstavljanje humanitarnih udruga kojima se 

doniraju sredstva prikupljena tijekom projekcije filma.  

Tek nakon što se pojedinac upozna s radom udruga koje djeluju u njegovoj neposrednoj okolini, 

može se podići svijest o potrebi djelovanja za dobrobit cijelog društva, počevši od donacije pa sve 

do aktivnog uključivanja u rad udruga volontiranjem. Smatramo kako je izuzetno važno 

studentima, koji su ujedno i budući zdravstveni djelatnici koji će se u svakodnevnom životu i radu 

susretati s osobama s raznim problemima, pružiti mogućnost da se neposredno upoznaju s 

konkretnim poteškoćama što ih artikuliraju razne udruge kako bi svojim budućim pacijentima 

pružili što kvalitetniju pomoć. Takvo upoznavanje s udrugama i njihovim djelovanjem te 

izazovima s kojima se njihovi štićenici suočavaju kod studenata dodatno razvija empatiju, ali i 

proširuje znanje o problemima koji prate kronične i teške bolesti. 

Konačno, svrha projekta CinePharm je popularizirati znanost projekcijama dokumentarnih 

filmova i razgovorima sa stručnjacima te osvijestiti studente da problemi postoje svugdje oko nas, 

no da su rješivi uz mali napor i nesebičan rad.  
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4. ZAČETAK IDEJE I KORACI 

Članovi Studentskog zbora Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu već niz 

godina sudjeluju u organizaciji stručnih skupova i tribina, što samostalno, što u suradnji s ostalim 

udrugama na Fakultetu i Sveučilištu. Organizacija takvih događaja često je financijski i vremenski 

zahtjevna. To je razlog zašto se događaji te prirode održavaju maksimalno jednom godišnje.  

Uvidjevši da na Fakultetu postoji potreba za češćim znanstvenim susretima, članovi 

organizacijskog odbora CinePharma su u ožujku 2019. godine održali prvu projekciju 

dokumentarnog filma na fakultetu.  

Organizaciju prve projekcije potaknulo je upoznavanje s dokumentarnim filmom Take Your Pills. 

Tematika filma, zlouporaba kognitivnog dopinga među studentskom populacijom u Sjedinjenim 

Američkim Državama, vrlo je zabrinjavajuća pa se odlučilo studente najvećeg hrvatskog 

sveučilišta upoznati s njome. Nakon odabira filma slijedili su razgovori i savjetovanja s izv. prof. 

dr. sc. Lidijom Bach Rojecky, koja je ujedno bila i prva voditeljica diskusije.  

Od samih početaka javila se želja da događaj poprimi i humanitarni karakter. Budući da je najbolji 

način za gledanje filma upravo uz kokice, sljedeći zadatak bio je unajmiti aparat za pečenje kokica. 

Pošto se uspostavila suradnja s tvrtkom za iznajmljivanje aparata za izradu kokica, tijekom svake 

projekcije mogle su se peći kokice što su se posjetiteljima nudile u zamjenu za donaciju, nakon 

čega bi se sve prikupljeno proslijedilo odabranoj humanitarnoj udruzi.  

Nakon odličnog odaziva na prvu projekciju, provedena je anketa među studentima Farmaceutsko-

biokemijskog fakulteta koja je pokazala da je projekt izvrsno prihvaćen pa je želja za nastavkom 

bila potpuno prirodna. CinePharm je idući put održan u svibnju 2019. godine, a svoj vrhunac 

doživjet će početkom nove akademske godine. 

U početku se odbor sastojao od četiri studenta čiji je zadatak bio pronalaženje dokumentarnog 

filma, najam opreme za pripremu kokica, dogovor sa stručnjakom - voditeljem diskusije i njezinim 

moderatorom te dogovor s humanitarnom udrugom koja prima donacije skupljene tijekom 

projekcije filma.  
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S novom akademskom godinom i obnovljenim sazivom Zbora organizacijski se odbor proširio, a 

cjelokupna je organizacija dovedena na višu razinu jer je jedan član odbora postao zadužen samo 

za dio organizacijskog procesa. Time se više vremena moglo posvetiti preliminarnom gledanju 

dokumentarnih filmova i odabiru onog koji najviše odgovara odabranoj temi. Student zadužen za 

moderiranje rasprave nakon projekcije dobio je vremena za proučavanje literature pa su samim 

time rasprave poprimile razinu znanstvenih razgovora, a produbljena je i komunikacija s 

predavačima i udrugama. U promociju projekta i organizaciju uključen je veći broj studenata, što 

je pridonijelo još većem broju posjetitelja, ali i boljoj koordinaciji poslova prije i tijekom same 

projekcije. 
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5. METODE RADA 

Organizacija svake projekcije dokumentarnog filma ima nekoliko koraka. Za organizaciju jednog 

CinePharma potrebno je u prosjeku mjesec dana, a kako se projekt počeo održavati na mjesečnoj 

bazi, po završetku jedne projekcije odmah se kreće u organizaciju druge. Stoga se može reći kako 

je organizacija CinePharma u akademskoj 2019./20. godini kontinuirani proces koji se održava od 

samog početka akademske godine. 

 

5.1. Odabir teme 

Prvi korak je odabir teme te filma ili epizode serije na temelju koje će se provesti diskusija. Članovi 

organizacijskog odbora raspravljaju i predlažu koja bi tema sudionicima bila prikladna i privlačna. 

Pošto se odabere tema, članovi organizacijskog odbora predlažu dokumentarne filmove ili epizode 

serija koje bi tematizirale odabrani sadržaj. Svi članovi odbora moraju pogledati dobivene 

prijedloge, nakon čega se odlučuje koji najbolje odgovara propozicijama projekcije. 

U odabiru teme posebno se vodi računa o aktualnim zbivanjima iz područja biomedicine i 

zdravstva. Najbolji primjer je prvi online CinePharm s epizodom Pandemic is Now iz serije 

Pandemic: How to Prevent an Outbreak, čime se u jeku pandemije COVID-19 nastojalo osigurati 

relevantne informacije o novom virusu naziva SARS-CoV-2. 

 

5.2. Organizacijski dio 

Nakon što se odabere film i tema, slijedi organizacija projekcije. Dio organizacijskog odbora 

zadužen za izradu vizuala dizajnira vizuale za Facebook događaj, kao jedan od glavnih alata 

oglašavanja, te za plakate koji će se postaviti u prostorijama Farmaceutsko-biokemijskog i srodnih 

biomedicinskih fakulteta, Studentskog centra i sl. 

Drugi dio organizacijskog odbora zadužen je za pronalazak osobe iz struke koja će voditi diskusiju 

nakon odgledane projekcije. Cilj je pronaći osobu čije se područje istraživanja poklapa s temom 

odabranog dokumentarnog filma. Također, u djelokrug rada ovoga dijela organizacijskog odbora 
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spada i traženje humanitarne udruge kojoj će se donirati sredstva skupljena za vrijeme projekcije. 

Kad god je moguće, pokušava se povezati djelatnost humanitarne udruge s temom projekcije. 

Treći dio organizacijskog odbora rješava financijski aspekt organizacije projekta. Većinski dio 

projekta financira se sredstvima dobivenima putem Natječaja za sufinanciranje studentskih 

projekata Studentskog zbora Sveučilišta u Zagrebu i Javnog poziva za dostavu zahtjeva za 

financiranje kulturnih, sportskih, znanstvenih ili edukacijskih aktivnosti koje provode studenti i 

studentske organizacije s isključivom namjenom za studente što ga raspisuje Studentski centar 

Sveučilišta u Zagrebu. No, na raspolaganju su i vlastita sredstva Studentskog zbora Farmaceutsko-

biokemijskog fakulteta. U slučaju potrebe kontaktiraju se različite tvrtke radi dobivanja 

sponzorstva. Također, zadatak ovoga dijela organizacijskog odbora je iznajmljivanje aparata za 

pečenje kokica te tiskanje plakata. 

 

5.3. Promocija 

Četvrti dio organizacijskog odbora bavi se oglašavanjem i promocijom. Glavni način promocije je 

izrada Facebook eventa s vizualom sljedećeg CinePharma koji se dijeli na Facebook grupama svih 

generacija Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta. Osim toga, informacija o događaju šalje se 

studentskim medijima (Recipe, srednja.hr, studentski.hr, službeni kanali Studentskog zbora 

Sveučilišta u Zagrebu i sl.) s ciljem da se dopre do što većeg broja ljudi. Ne zanemaruje se ni 

tradicionalan vid oglašavanja putem plakata i letaka koji se postavljaju i dijele u prostorijama 

Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta, srodnih biomedicinskih fakulteta, Studentskog centra 

Sveučilišta u Zagrebu i sl. 

Osim toga, predsjednik Studentskog zbora Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta, kao član 

organizacijskog odbora, šalje mail u ime Studentskog zbora svim djelatnicima Farmaceutsko-

biokemijskog fakulteta, kao i predstavnicima udruga i komora povezanih sa strukom, kojim ih 

poziva na sudjelovanje u sljedećoj projekciji dokumentarnog filma. Na temelju dosadašnjih 

iskustava može se navesti kako su svi adresati pružili potporu (PRILOZI 5., 6. i 7.). 

Osim klasičnog pristupa promoviranju svake sljedeće projekcije različitim kanalima, neki mediji 

izvijestili su o cjelokupnom projektu CinePharm. Tako je Farmaceutski glasnik, službeni časopis 
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Hrvatskog farmaceutskog društva, objavio članak naziva Projekt CinePharm Studentskog zbora 

FBF-a (PRILOG 1). S obzirom na to da je Farmaceutski glasnik središnji časopis hrvatske 

farmaceutske struke, objavom članka projekt je postao vidljiviji unutar struke, čemu ide u prilog 

povećanje broja sudionika projekcija. 

 

5.4. Povratna informacija 

Nakon završene prve projekcije CinePharma sudionicima je ponuđena mogućnost ispunjavanja 

ankete kojom su dali povratnu informaciju o održanoj projekciji te savjete, prijedloge, sugestije i 

kritike kako bi svaka sljedeća projekcija bila što bolja. Isti je pristup primijenjen nakon održane 

prve online projekcije CinePharma.  

U prvoj anketi u ožujku 2019. godine sudjelovala su 42 studenta Farmaceutsko-biokemijskog 

fakulteta koji su svojim odgovorima izrazili visoku razinu zadovoljstva tada novim projektom i 

sveukupnom organizacijom, a vidljivo je i podržavanje humanitarnog karaktera projekta kao 

najveće vrijednosti ovog projekta (Slika 4). Također, svojim su komentarima sudionici ankete 

pomogli u odabiru tema za buduće projekcije. 

 

 

Slika 4. Grafički prikaz prosječnih ocjena organizacije, pojedinih aspekata projekta i projekta 
u cjelini iz ankete održane u ožujku 2019. godine 
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Sljedeća anketa provedena je nakon prve online verzije CinePharma u travnju 2020. godine. Tada 

su se anketi odazvala 93 sudionika, većinom studenata Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta 

(Slika 5). 

 

 

Iz ankete je vidljivo kako je projekt CinePharm u akademskoj godini 2019./20. pridobio značajan 

broj novih sudionika (Slika 6), velikim dijelom i zahvaljujući pokretanju online verzije koja je 

dostupna i sudionicima izvan grada Zagreba. 

 

 

 

Slika 5. Grafički prikaz odgovora sudionika ankete provedene nakon online projekcije 
CinePharma na pitanje o studentskom statusu sudionika 

Slika 6. Grafički prikaz odgovora sudionika ankete provedene nakon online   
projekcije CinePharma na pitanje o sudjelovanju u projektu CinePharm 
tijekom dviju akademskih godina, koliko se projekt provodi 
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I u drugoj su anketi sudionici potvrdili svoje zadovoljstvo odabirom tema pojedinih projekcija, 

stručno vođenim diskusijama i njihovim voditeljima, organizacijom i korisnošću projekta u široj 

akademskoj zajednice te je ponovo posebno pohvaljen humanitarni dio projekta (Slika 7). 

 

 

 

5.5. Online verzija CinePharma 

S obzirom na epidemiološku situaciju vezanu uz COVID-19 koja je na prostoru Republike 

Hrvatske započela u ožujku 2020. godine, klasična organizacija projekcije na Farmaceutsko-

biokemijskom fakultetu više nije bila moguća. Stoga se organizacijski odbor upustio u organizaciju 

CinePharma na nešto izmijenjeni način – putem virtualne sobe. 

Tijekom travnja i svibnja održane su dvije takve projekcije. Sama je organizacija slična klasičnom 

CinePharmu. Nakon odabira teme slijedi izrada vizuala za Facebook event i promocija 

spomenutim kanalima. Paralelno se traži osoba iz struke koja će voditi diskusiju nakon odgledanog 

filma i humanitarna udruga kojoj će se donirati skupljena sredstva. 

Događaj se održava putem virtualne sobe Easywebinar. U virtualnoj sobi nalaze se sudionici koji 

mogu putem chata postaviti pitanje voditelju diskusije, a on odgovara pomoću mikrofona. Za 

razliku od sudionika, voditelj diskusije ima uključenu kameru te je vidljiv tijekom cijele diskusije. 

Slika 7. Grafički prikaz prosječnih ocjena organizacije, pojedinih aspekata projekta i projekta 
u cjelini iz ankete održane u travnju 2020. godine 
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Donacije se prikupljaju preko aplikacija KEKS Pay i Revolut tako da sudionici uplaćuju novac na 

račun članova Studentskog zbora (za svaku aplikaciju odabran je po jedan član) te se nakon 

događaja putem mobilnog bankarstva prikupljeni iznos uplaćuje odabranoj udruzi. 
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6. FINANCIRANJE 

Uz predan rad članova organizacijskog odbora projekta CinePharm, nezaobilazna komponenta za 

uspjeh projekta je financijska potpora. Budući da je primarna djelatnost Studentskog zbora 

predstavljati studente u tijelima Fakulteta i Sveučilišta, financiranje društvenih izvannastavnih 

aktivnosti nerijetko predstavlja izazov za organizatore. Uz sredstva za rad studentskih zborova 

koje dodjeljuje Sveučilište, a od kojih dio Studentski zbor Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta 

tradicionalno odvaja za društveno koristan rad, nužno je pronaći potporu na drugim instancama. 

Financijski izdatci projekta uključuju unajmljivanje aparata za pečenje kokica, sirovine za 

pripremu i distribuciju kokica posjetiteljima te promotivne materijale koji se izlažu u svim 

institucijama biomedicinskog područja Sveučilišta u Zagrebu kako bi se s projektom upoznala što 

šira publika. Ovi izdatci su nužni za svaku projekciju, što u organizaciji mjesečnih projekcija može 

predstavljati neizdrživ financijski teret. Zato je spasonosna okolnost što Zbor blisko surađuje s 

nekoliko partnera koji su nesebično ponudili potporu projektu kada je za tim bilo potrebe. 

Projekt CinePharm prepoznat je na Natječaju za sufinanciranje studentskih programa za 2019. 

godinu Studentskog zbora Sveučilišta u Zagrebu te je tako omogućeno održavanje dviju projekcija 

u jesen iste godine. Financijsku potporu dao je i Studentski centar Sveučilišta u Zagrebu temeljem 

Javnog poziva za dostavu zahtjeva za financiranje kulturnih, sportskih, znanstvenih i edukacijskih 

aktivnosti koje isključivo provode studenti i studentske organizacije te su isključivo namijenjene 

studentima s rokom izvršenja projekta do 31.12.2020. godine. 

Važno je naglasiti da upravo ova financijski zahtjevna komponenta, koja se odnosi na sve vezano 

uz pečenje kokica, omogućuje prikupljanje donacija za humanitarne udruge. Posjetitelji prilikom 

ulaska na projekciju uzimaju kokice, za što mogu donirati željeni iznos koji odlažu u kutiju 

izloženu na štandu za kokice. Ambalaža koja nije korištena tijekom i nakon projekcije ne baca se, 

nego se ponovo koristi na sljedećoj projekciji, čime se izbjegava stvaranje dodatnog otpada.  

Na taj su način članovi Studentskoga zbora, uz potporu Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta koji 

ustupa prostor i tehničku podršku za održavanje projekcija, financijskim planiranjem, uspješnom 

prijavom na natječaje za sufinanciranje studentskih projekata te nesebičnom potporom privatnih 
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tvrtki uspjeli u namjeri da CinePharm održi svoju najvredniju komponentu, onu humanitarnu, na 

svim do sada organiziranim projekcijama. 
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7. ODRŽANI DOGAĐAJI 

7.1. Kognitivni doping, 14. ožujka 2019. godine 

Prvi CinePharm održan je 14. ožujka 2019. 

godine u Velikoj predavaonici Farmaceutsko-

biokemijskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu. 

Temeljem tematike dokumentarnog filma 

Take your pills koja se fokusira na povijest, 

činjenice i svakodnevno korištenje 

kognitivnog dopinga u kompetitivnom svijetu 

neoliberalnog kapitalizma, otvorena su razna 

pitanja, kao što je problem podnošenja sve 

većeg pritiska okoline uz intrinzičnu želju za 

uspjehom, prilikom čega određene supstancije 

mogu ponuditi mogućnost da se bolji rezultati 

postignu brže, te koja je krajnja cijena takvog 

načina života. 

Diskusiju je vodila izv. prof. dr. sc. Lidija 

Bach-Rojecky, predstojnica Zavoda za 

farmakologiju Farmaceutsko-biokemijskog 

fakulteta Sveučilišta u Zagrebu (PRILOG 2). Znanstveni interes profesorice su farmakološka 

istraživanja u području neuropsihofarmakologije, naročito pretklinička istraživanja mehanizama 

nastanka patofiziološki različitih vrsta boli i mogućnosti liječenja. Profesorica je i dobitnica 

nagrade Studentskog zbora Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta Prijatelj studenta, priznanja za 

poseban doprinos i angažman u radu te suradnji sa studentima, što su sve razlozi zbog kojih je 

profesorica bila najbolja osoba za otvaranje prve diskusije projekta CinePharm. 

Sav dobrovoljan prilog doniran je udruzi Ti si ok koja pruža psihosocijalnu i pedagošku pomoć 

djeci i mladima sa smetnjama i poremećajima u ponašanju (PRILOZI 17 i 21). Udruga je osnovana 

s ciljem promicanja demokratske političke kulture, ljudskih prava, odgoja, obrazovanja i 

Slika 8. Kognitivni doping 
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istraživanja te socijalne djelatnosti s djecom i mladima sa smetnjama i poremećajima u ponašanju, 

s obiteljima i roditeljima, pedagoškim djelatnicima, općom populacijom djece i mladih te drugim 

marginalnim skupinama u društvu. Svrha djelovanja udruge je organiziranje radionica i 

neformalnih edukacija u široj društvenoj zajednici radi učenja nenasilnog rješavanja sukoba. 

Članovi udruge osmislili su edukativno-didaktički materijal za razvoj emocionalnih i socijalnih 

vještina te priručnik za rad s djecom s teškoćama. 
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7.2. Ekonomija i farmaceutska industrija, 8. svibnja 2019. 

Drugi CinePharm održan je 8. svibnja 2019. godine u Velikoj predavaonici Farmaceutsko-

biokemijskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu. 

Temeljem epizode dokumentarnog serijala Dirty money - Drug short otvorena je tema 

ekonomskog aspekta farmaceutske industrije. Epizoda prati priču farmaceutske kompanije od 

strelovitog porasta vrijednosti dionica do neizbježnog pada nakon kojega su otkriveni razlozi brze 

zarade i dobro skrivene tajne korporativne pohlepe. Cilj je bio sudionike upoznati sa svijetom 

farmaceutske industrije, financijskom stranom proizvodnje i prodaje lijekova te odgovoriti na 

pitanja koliko je jednostavno manipulirati i najplemenitijim proizvodima samo radi zarade te 

usporediti zabrinjavajuću situaciju u SAD-u s hrvatskom stvarnošću. 

Diskusiju je vodila doc. dr. sc. Petra Turčić, 

docentica zaposlena na Zavodu za farmakologiju 

Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta (PRILOG 

13). Predsjednica je Povjerenstva za promicanje 

stručne suradnje s gospodarstvom 

Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta i 

voditeljica kolegija Farmakoekonomika na 

diplomskom studiju farmacije. Kao gosti 

diskusije sudjelovali su Danko Schonwald, dr. 

med., direktor proizvodnje Novartisa za 

Hrvatsku i Bosnu i Hercegovinu, te Sani 

Pogorilić, mr. pharm., direktor Inovativne 

farmaceutske inicijative, udruge koja okuplja 

inovativne proizvođače lijekova prisutne na 

hrvatskom tržištu (PRILOG 9). 

Prikupljena sredstva donirana su Hrvatskom 

savezu za rijetke bolesti - socijalno-

humanitarnoj, nestranačkoj i neprofitnoj udruzi 

u čiji se rad dobrovoljno uključuju udruge s članovima oboljelima od rijetkih bolesti, pojedinci 

Slika 9. Ekonomija i farmaceutska 
industrija 
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oboljeli od rijetkih bolesti te osobe s invaliditetom nastalim kao posljedica rijetke bolesti 

(PRILOZI 15 i 22). Udruga predstavlja jedinstvenu zajednicu na području Republike Hrvatske sa 

svrhom ostvarivanja, usklađivanja i zaštite pojedinačnih i zajedničkih prava i interesa njezinih 

članova. Savez nastoji olakšati pristup postojećim lijekovima, razviti centre izvrsnosti za određene 

bolesti i/ili grupe bolesti, omogućiti hrvatskim pacijentima sudjelovanje u međunarodnim 

medicinskim istraživanjima, pružiti psihološku potporu obitelji te smanjiti socijalnu isključenost 

ljudi s rijetkim bolestima. 
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7.3. Biomedicina i marketing, 22. listopada 2019. 

Prvi CinePharm u tekućoj akademskoj godini, a ukupno treći, održan je 22. listopada 2019. godine 

u Velikoj predavaonici Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu.  

Temeljem filma The Inventor: Out For Blood In Silicon Valley otvorena su pitanja jesu li 

marketing, promocija i medijska slika važniji od proizvoda i tehničkih dostignuća medicinskih 

kompanija te postoji li opravdana granica između neustrašive vizije i financijske prijevare mlade 

poduzetnice čija je životna priča tema filma. 

Voditeljica diskusije bila je prof. dr. sc. Ana-Maria Šimundić, pročelnica Zavoda za medicinsko-

laboratorijsku dijagnostiku Kliničke bolnice Sveti Duh i predsjednica Europske federacije za 

kliničku kemiju i laboratorijsku medicinu (EFLM). Profesorica je dužnost predsjednice Hrvatskog 

društva za medicinsku biokemiju i laboratorijsku medicinu (HDMBLM) obnašala od 2012. do 

2018. godine. HDMBLM broji više od 600 članova i predstavlja krovnu dobrovoljnu neprofitnu 

udrugu specijalista medicinske biokemije i laboratorijske medicine u Republici Hrvatskoj 

(PRILOG 11).  

Slika 10. Biomedicina i marketing 
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Budući da se u listopadu obilježava 

Svjetski dan mentalnog zdravlja, sav 

prihod od donacija ovaj je put bio 

namijenjen Vrapčićima, udruzi za 

unapređenje mentalnog zdravlja i 

kvalitete života bolesnika sa 

psihotičnim poremećajem i njihovih 

obitelji iz Slavonskog broda 

(PRILOZI 18 i 23). Svrha i cilj udruge 

je borba za ljudska i građanska prava 

bolesnika sa psihotičnim 

poremećajem. Ona je mjesto 

okupljanja i druženja bolesnika sa psihotičnim poremećajem koji nakon bolničkog liječenja 

ponajprije trebaju mjesto gdje će biti okruženi brigom i razumijevanjem. Sve aktivnosti Udruge 

usmjerene su na poboljšanje kvalitete života bolesnika i njihovih obitelji, osposobljavanje za 

samostalan život i očuvanje radne sposobnosti. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Slika 11. Diskusija na trećem CinePharmu 
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7.4. Uređivanjem genetskog koda do vječnog života, 12. studenog 2019. 

Četvrti CinePharm po redu, a 

drugi u tekućoj akademskoj 

godini, održan je 12. studenog 

2019. godine u Velikoj 

predavaonici Farmaceutsko-

biokemijskog fakulteta 

Sveučilišta u Zagrebu. 

Temeljem dviju epizoda serije 

Explained - Can We Live 

Forever? i Designer DNA, cilj je 

bio dati odgovore na pitanja 

poput možemo li živjeti zauvijek, 

želimo li uopće živjeti u svijetu gdje svi žive zauvijek, treba li uređivanje DNA ostati ograničeno 

na terapijske postupke ili se može koristiti i za poboljšanje svojstava jedinke, koje bi sve genetske 

promjene trebalo popravljati, koliko smo blizu rađanju designer babies i slična. 

Diskusiju je vodila izv. prof. dr. sc. Sanja Dabelić, izvanredna profesorica sa Zavoda za 

biokemiju i molekularnu biologiju Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta (PRILOG 3). Područje 

profesoričina znanstveno-istraživačkog interesa su glikobiološki aspekti stanične prilagodbe i 

komunikacije, biološke uloge glikozilacije, genetičke osnove bolesti te biokemijske i molekularne 

promjene povezane sa stresom i apoptozom. 

Slika 12. Diskusija na četvrtom CinePharmu 
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Humanitarna udruga kojoj su ovaj put donirana prikupljena sredstva je Ženska soba – centar za 

seksualna prava s ciljem podizanja svijesti o prisutnom seksualnom nasilju u društvu (PRILOZI 

19 i 26). Ženska soba – centar za seksualna prava je feministička, neprofitna organizacija civilnog 

društva osnovana 2002. godine s ciljem prevencije i suzbijanja seksualnog nasilja, pružanja 

direktne podrške i pomoći osobama koje su preživjele seksualno nasilje te promocije i zaštite 

seksualnih prava. U okviru Ženske sobe djeluje Centar za žrtve seksualnog nasilja u kojem se 

pruža direktna pomoć i podrška osobama koje su preživjele seksualno nasilje. Aktivno rade na 

razvoju javnih politika, prevencijskih programa, unapređenju zakonodavstva, provođenju 

specijaliziranih edukacija te osvještavanju i senzibiliziranju javnosti o problematici seksualnog 

nasilja. 

  

 

 

 

 

Slika 13. Uređivanjem genetskog koda do vječnog života 
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7.5. Medicinski kanabis, 4. prosinca 2019. 

Peti CinePharm, odnosno treći u tekućoj akademskoj godini, održan je 4. prosinca 2019. godine u 

Velikoj predavaonici Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu. 

Temeljem dokumentarne serije Weediquette, točnije epizode Stoned Kids, nastojalo se otvoriti 

kontroverznu temu 

primjene kanabisa u 

medicinske svrhe. Unatoč 

brojnim provedenim 

istraživanjima, kanabisu 

se i dalje pripisuju 

djelovanja koja nisu 

dokazana, čime se 

ozbiljno ugrožava javno 

zdravlje.  

Slika 9. Uređivanjem genetskog koda do vječnog života. 

Slika 15. Prof. dr. sc. Vladimir Trkulja u ulozi voditelja diskusije 

Slika 14. Medicinski kanabis 
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Činjenica da roditelji djece suočene s teškim bolestima preuzimaju terapiju u svoje ruke te daju 

vlastitoj djeci kanabis, potaknulo je raspravu o terapijskim potencijalima spomenute biljke. 

Diskusiju je vodio prof. dr. sc. Vladimir Trkulja s Katedre za Farmakologiju Medicinskog 

fakulteta Sveučilišta u Zagrebu, a ujedno i član radne grupe Ministarstva zdravstva za medicinsku 

primjenu kanabinoida (PRILOG 12). 

Humanitarna udruga kojoj su donirana sredstva prikupljena tijekom ovog CinePharma je 

Krijesnica, a cilj je bio pomoći djeci s malignim bolestima (PRILOZI 16 i 25). Krijesnica je 

udruga za pomoć djeci i obiteljima suočenima s malignim bolestima. Vizija Krijesnice je stvoriti 

društvo u kojem obitelj djeteta oboljelog od maligne bolesti ima jednak pristup, za vrijeme i nakon 

liječenja, svim relevantnim sustavima koji odgovaraju pojedinačnim potrebama djeteta i obitelji. 

Tijekom svojeg dosadašnjeg djelovanja Krijesnica je postala vodeća organizacija u Hrvatskoj za 

pomoć djeci oboljeloj od malignih bolesti i njihovim obiteljima provedbom programa podrške i 

osnaživanja, senzibilizacijom javnosti, zagovaranjem i lobiranjem. Krijesnica provodi brojne 

aktivnosti u svom nastojanju da pomogne djeci i obiteljima suočenima s malignim bolestima, kao 

Slika 16. Diskusija na petom CinePharmu 
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što su psihosocijalna podrška, rehabilitacijski programi, zagovaranje pozitivnih promjena u 

društvu i sustavu u vezi s djecom, mladima i obiteljima suočenima s malignim bolestima.  
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7.6. Anksiozna stanja i pomoć psihodeličnih supstancija, 14. siječnja 2020. 

Šesti CinePharm, odnosno četvrti u 

akademskoj godini 2019./20., 

održan je 14. siječnja 2020. godine u 

Velikoj predavaonici Farmaceutsko-

biokemijskog fakulteta Sveučilišta u 

Zagrebu. 

Temeljem dviju epizoda serije The 

Mind, Explained – Anxiety i 

Psychedelics nastojalo se odgovoriti 

na pitanja kao što su: Što je 

anksioznost? Kako nastaje i kako se 

manifestira? Kako je se riješiti bez posezanja za psihodeličnim supstancijama? Kako se nositi sa 

stresom koji nose ispitni rokovi? U raspravi se htjelo skrenuti pozornost na prisutnost psihičkih 

bolesti u društvu, s posebnim naglaskom na anksiozni i depresivni poremećaj. 

Slika 17. Diskusija na šestom CinePharmu 

Slika 18. Anksiozna stanja i pomoć psihodeličnih supstancija. 
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Diskusiju su vodili izv. prof. dr. sc. Lidija Bach-Rojecky, predstojnica Zavoda za farmakologiju 

Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu (PRILOG 2), i prim. dr. sc. Miroslav 

Herceg, dr. med. spec. psihijatar, pročelnik Zavoda za integralnu psihijatriju Klinike za 

psihijatriju Vrapče (PRILOG 4). Dr. Miroslav Herceg diplomirao je na Medicinskom fakultetu 

Sveučilišta u Zagrebu 1994. godine, a završio je i subspecijalizaciju iz biologijske psihijatrije te je 

autor više radova. 

Humanitarna udruga kojoj su donirana sredstva prikupljena tijekom ovog događaja je Životna 

linija (PRILOZI 20 i 26). Udruga Životna linija osnovana je radi pomoći depresivnim osobama. 

Vizija je Udruge povećanje kvalitete života depresivnih i suicidalnih osoba na području Republike 

Hrvatske, što uključuje suradnju sa srodnim udrugama, institucijama i organizacijama. 
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7.7. Pandemija, 9. travnja 2020. 

Sedmi ukupno, peti u akademskoj 2019./20. godini, a prvi ikad online CinePharm u organizaciji 

Studentskog zbora Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta održan je 9. travnja 2020. godine 

pomoću online platforme Easywebinar. 

Prateći novonastale 

okolnosti i porast 

zanimanja šire javnosti za 

temu epidemije COVID-

19, a temeljem epizode iz 

serijala Pandemic: How 

To Prevent An Outbreak, 

Pandemic Is Now, 

otvorena su pitanja na koji 

se način svijet spremao za 

novu pandemiju prije početka pandemije COVID-19, koje su bile pretpostavke o nadolazećoj 

Slika 19. Pandemija 

Slika 20. Prof. dr. sc. Gordan Lauc u ulozi voditelja diskusije 
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pandemiji i je li zaista za početak pandemije moguće okriviti samo jednu osobu. Tijekom diskusije 

sudionici su pokazali iznimno zanimanje za epidemiološku situaciju u kojoj se tada nalazila 

Hrvatska te su dobili odgovore na brojna pitanja o novom koronavirusu, ali i općenito o 

pandemijama i načinu nošenja s njima. 

Online rasprava organizirana je putem live chata, a voditelj je bio prof. dr. sc. Gordan Lauc. 

Profesor Lauc je redoviti profesor na Farmaceutsko-biokemijskom fakultetu Sveučilišta u 

Zagrebu, gostujući profesor Sveučilišta Johns Hopkins, gdje je 2011. godine izabran i za člana 

prestižnog Johns Hopkins Society of Scholars, te počasni profesor Sveučilišta u Edinburghu i 

King’s College London. Od 2016. godine voditelj je Znanstvenog centra izvrsnosti za 

personaliziranu brigu za zdravlje, a od 2018. godine direktor Projekta ljudskog glikoma. Profesor 

provodi istraživanja u dvama područjima - glikoproteomici te forenzičkoj genetici i molekularnoj 

dijagnostici. U oba područja je prepoznat i priznat u svijetu, što potvrđuje veliki broj pozvanih 

predavanja i međunarodnih istraživačkih konzorcija u koje je uključen. Godine 2007. profesor je 

utemeljio Genos, privatni istraživački laboratorij koji danas zapošljava 30 istraživača. Profesor 

Slika 21. Prof. dr. sc. Gordan Lauc u ulozi voditelja diskusije 
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svakodnevno hrvatsku javnost izvještava o novim spoznajama iz svijeta znanosti, a njegove savjete 

prenose gotovo svi nacionalni mediji. 

Humanitarna komponenta zadržana je i prilikom organizacije online CinePharma, a sav prihod 

prikupljen donacijama dostavljen je Hrvatskom Crvenom križu jer je ta udruga pružala 

neizmjernu pomoć i potporu građanima tijekom trajanja epidemije i mjera socijalnog distanciranja, 

kao i osobama zahvaćenima potresom u Zagrebu (PRILOG 27). Hrvatski Crveni križ u svojemu 

radu općenito ostvaruje humanitarne ciljeve i zadaće na području zaštite i unapređenja zdravlja, 

socijalne skrbi, zdravstvenog i humanitarnog odgoja te se zalaže za poštovanje međunarodnog 

humanitarnog prava i zaštitu ljudskih prava. 
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7.8. Istina o proizvodima preparativne i dekorativne kozmetike, 27. travnja 2020. 

Osmi CinePharm, šesti u 

akademskoj godini 

2019./20. i drugi online, 

održan je 27. travnja 2020. 

godine pomoću online 

platforme Easywebinar. 

Tematika je inicijalno bila 

predviđena za ožujsko 

izdanje CinePharma koje 

je odgođeno zbog prekida kontakt-nastave, razlog čemu je bila epidemiološka situacija u zemlji i 

svijetu. Temeljem filma The Truth About Looking Good otvorena su mnoga pitanja o 

preparativnoj i dekorativnoj kozmetici. U raspravi je cilj bio sudionicima pružiti istinite činjenice 

o temi koja je u kratko vrijeme postala jednom od najraširenijih među mlađom populacijom. Uz 

savjete raznih influencera, sponzorirane objave na društvenim mrežama i pretraživanje 

internetskih stranica, javljaju se 

razna pitanja kao što su: Je li 

bolje vjerovati brandovima s 

dugom tradicijom ili se okrenuti 

inovativnim proizvodima? Jesu 

li nam doista potrebni svi 

proizvodi u dnevnoj njezi kože? 

Utječe li više na odluku za 

kupovinom proizvoda njegovo 

pakiranje ili sastav?  

Sudionici su putem live chata sudjelovali u online raspravi koju je vodila magistra farmacije 

Marina Marušić Fojs (PRILOG 5). Nakon završene V. zagrebačke gimnazije te Farmaceutsko-

biokemijskog fakulteta i stažiranja, magistra se zaposlila u Mediki u odjelu nabave i aktivno je 

sudjelovala u implementaciji SAP programa u poslovnim procesima. Upisala je postdiplomski 

Slika 22. Istina o proizvodima dekorativne kozmetike 

Slika 22. Magistra farmacije Marina Marušić Fojs u ulozi 
voditelja diskusije 
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studij Poslovno upravljanje na Ekonomskom fakultetu, a 2009. otvorila je privatnu ljekarničku 

praksu na Ravnicama u Maksimiru. Zbog svakodnevnih susreta s rijetkim bolestima i njihovom 

neadekvatnom terapijom uočila je potrebu pacijenata za gotovim lijekovima. Zato je stavila 

naglasak na izradu magistralnih pripravaka u ljekarni. Godine 2018. proširila je ljekarnu 

novouređenim prostorima i laboratorijem za izradu pripravaka dizajniranih prema suvremenim 

svjetskim smjernicama.  

Sva sredstva prikupljena tijekom događaja i ovaj su put donirana Hrvatskom Crvenom križu kao 

vodećoj organizaciji koja je pomagala građanima tijekom trajanja epidemije COVID-19 i nakon 

potresa što je zahvatio grad Zagreb (PRILOG 28). 

 

 

 

 

Slika 22. Magistra farmacije Marina Marušić Fojs u ulozi voditelja diskusije 
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8. DOSADAŠNJI USPJESI 

8.1. Posjećenost 

Tijekom akademske 2018./19. i 2019./20. godine održano je šest CinePharma na Farmaceutsko-

biokemijskom fakultetu te dvije online verzije projekta. 

Iako je teško iznijeti točan broj ljudi koji su prisustvovali projekcijama na Fakultetu, činjenica da 

je više od polovice Velike predavaonice na Farmaceutsko-biokemijskom fakultetu bilo popunjeno, 

najveća je motivacija za daljnju organizaciju ovog projekta. Velika predavaonica broji otprilike 

dvjesto mjesta, na temelju čega je procijenjeno da je svakom događaju prisustvovalo više od sto 

sudionika. 

Jedan od najboljih načina promocije projekta zasigurno predstavljaju društvene mreže, točnije 

oglašavanje putem Facebook eventa. Za svaku promociju napravljen je poseban event gdje se 

postavlja vizual te u kratkim crtama opisuje tema predstojećeg CinePharma. Također, predstavlja 

se i moderator diskusije te humanitarna udruga za koju se prikupljaju sredstva. 

Razlog zašto su Facebook eventi važni jest činjenica da oni pružaju uvid u broj ljudi koji iskazuju 

interes za dolazak na događaj. Prosječan broj ljudi koji žele doći na projekciju na Fakultetu iznosi 

otprilike 140. Izuzetak je bio CinePharm Medicinska marihuana održan 4. prosinca 2019. godine 

kada je prof. dr. sc. Trkulja odgovarao na pitanja vezana uz primjenu kanabisa u medicinske svrhe. 

Tada je interes izrazilo čak 265 osoba, što se može uostalom vidjeti i iz popunjenosti Velike 

predavaonice. 

Na online projekciju u travnju registrirala su se i prisustvovala 182 sudionika, a na online 

projekciju u svibnju registrirala su se 162 sudionika, čime je potvrđeno da je interes za događaj 

ostao gotovo isti, ako ne i veći, iako je događaj održan u uvjetima prilagođenima izvanrednoj 

situaciji. 
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8.2. Humanitarni angažman 

Najvažnija komponenta projekta CinePharm je humanitarni angažman. Pozivanjem različitih 

humanitarnih udruga nastoji se osvijestiti sudionike o postojanju problema u društvu s kojima se 

pozvane humanitarne udruge moraju suočavati i nositi. Doniranjem novčanih sredstava želi im se 

pomoći u djelovanju, ali i pokazati da studenti ne pružaju samo deklarativnu i medijsku potporu, 

nego ih žele i financijski podržati koliko im to okolnosti dopuštaju. 

S obzirom na to da je na Farmaceutsko-biokemijskom fakultetu održano šest tematski različitih 

projekcija, na predstavljanje je pozvano šest različitih udruga. Na svakoj projekciji prikupljena su 

novčana sredstva te je, kada se sve zbroji, humanitarnim udrugama tijekom šest projekcija na 

Fakultetu donirano 5.700,00 kn. 

Na online događajima u travnju i svibnju 2020. prikupljeno je ukupno 2.300,00 kn. Ukoliko 

zbrojimo iznose prikupljene održavanjem redovnih i online projekcija, humanitarnim je udrugama 

sve zajedno donirano 8.000,00 kn (PRILOZI 21 – 28). 
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9. PLANOVI ZA BUDUĆNOST 

Održavanjem projekcija na mjesečnoj bazi tijekom akademske 2019./2020. godine projekt 

CinePharm postao je redovni događaj na Farmaceutsko-biokemijskom fakultetu poznat i široj 

publici. U budućnosti primarni je cilj nastaviti održavati projekt svaki mjesec tijekom trajanja 

nastave na fakultetu. Budući da je CinePharm autorski projekt Studentskog zbora Farmaceutsko-

biokemijskog fakulteta, članovi organizacijskog odbora pobrinut će se da se i u budućem sazivu 

Zbora formira odbor zadužen za održavanje projekcija CinePharma, ali i razvijanje samog 

projekta. 

Nadalje, u planu je nastavak suradnje s promotivno-preventivnim programom Studentskog zbora 

Sveučilišta u Zagrebu Zdravo Sveučilište koji povezuje studente biomedicinskog područja 

Sveučilišta u Zagrebu te suradnja s kolegama s Farmaceutskog fakulteta Univerziteta u Beogradu. 

Pokrenute suradnje planiramo i dalje razvijati i nadograditi, studente iz različitih područja 

nastojimo povezati te ponuditi još zanimljivije teme u projekcijama koje slijede.  

CinePharm će i u budućnosti ostati humanitarni projekt. Nadamo se da ćemo još mnogim 

humanitarnim udrugama pomoći u promociji njihova djelovanja tako da našu publiku 

senzibiliziramo za rad tih udruga te i dalje prikupljamo novčana sredstva za njihovo djelovanje. S 

udrugama koje smo već ugostili na prošlim projekcijama planiramo nastaviti suradnju 

volonterskim radom naših studenata. 
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10. KORIST ZA AKADEMSKU I ŠIRU ZAJEDNICU 

Projekt CinePharm ne ograničava se isključivo na akademsku zajednicu i zato možemo reći kako 

koristi od tih aktivnosti ima šira zajednica. 

Glavni doprinos zajednici očituje se u vidu humanitarne komponente projekta. Gostujuće 

humanitarne udruge ne dobivaju samo mogućnost predstaviti svoj rad, nego se također nastoji 

osvijestiti sudionike da postoje brojni problemi koji nas okružuju, a kojih većina nije ni svjesna. 

Samim činom donacije novčanih sredstava prikupljenih tijekom trajanja pojedine projekcije 

želimo pokazati kako ne podržavamo deklarativno rad humanitarnih udruga, nego nastojimo 

vlastitim primjerom biti aktivni činitelji pozitivnih društvenih promjena. 

Akademska zajednica korist od projekta CinePharm ima u vidu edukativne komponente. Svjesni 

smo kako se, usprkos opsežnom kurikulumu iz područja biomedicine i zdravstva, brojne teme ne 

uspiju obraditi na redovnoj nastavi. Stoga ovim projektom želimo zainteresiranoj akademskoj 

javnosti približiti one teme kojima se ne pridaje toliko pozornosti u okviru redovnog kurikuluma, 

ali na zanimljiv, drukčiji, profesionalan i relevantan način. Ovisno o temi koju dokumentarni film 

otvara, osoba iz struke vodi raspravu te odgovara na pitanja sudionika. Upravo pozivanjem stručne 

osobe organizacijski odbor nastoji sudionicima pružiti relevantne informacije i relevantne 

odgovore na postavljena pitanja. Cilj takvog pristupa je da studenti izgrade stavove temeljene na 

znanstveno dokazanim činjenicama, a ne na pseudoznanosti i teorijama zavjere. Stoga projekt 

CinePharm vidimo kao pokretač kvalitetnih diskusija i izgradnje osobnih stavova temeljenih na 

činjenicama, a samim time i aktivnost od koje naši kolege imaju korist. 

Također, izuzetno važnom smatramo činjenicu kako projektom možemo povezati različite 

sastavnice Sveučilišta u Zagrebu, ali jednako tako i drugih sveučilišta na području regije. Tako su 

kolege s Farmaceutskog fakulteta Univerziteta u Beogradu sudjelovale na online projekcijama 

CinePharma u ožujku i travnju 2020. Godine (PRILOG 14), a u projekt Nastavak suradnje i 

razmjene iskustava i znanja studenata farmaceutskih fakulteta u regiji Alpe-Dunav-Jadran želimo 

uključiti i sam CinePharm te na taj način kolegama s drugih sveučilišta predstaviti projekt uživo. 
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11. ZAKLJUČAK 

Autorski projekt Studentskog zbora Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu, 

CinePharm, prvi je put prikazan u ožujku 2019. godine. Nakon pozitivne povratne informacije 

sudionika, ali i unatoč promjeni u sazivu Studentskog zbora tijekom ak. god. 2019./20., projekt se 

nastavio održavati. Primarni cilj pružanja relevantnih informacija studentima Farmaceutsko-

biokemijskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu na izvankurikularni način upotpunjen je 

humanitarnom komponentom, čime projekt ima dvojaku funkciju: edukativnu i društveno 

angažiranu. Temeljem odgovora u anketi, ali i činjenicom kako je svaka projekcija sve posjećenija, 

može se zaključiti kako je realizacija projekta CinePharm uspješna. 
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12. SAŽETAK 

CinePharm je autorski projekt Studentskog zbora Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta koji se 

provodi od ožujka 2019. godine, a predstavlja projekciju filma na Farmaceutsko-biokemijskom 

fakultetu. 

Ovisno o temi koju otvara konkretni dokumentarni film, pokreće se diskusija koju moderira osoba 

iz struke te sudionicima pruža relevantne informacije i odgovore na upite.  

Osim edukativne, CinePharm karakterizira i humanitarna komponenta. Humanitarne udruge se 

pozivaju da prisustvuju projektu gdje predstavljaju vlastitu aktivnost, ali i probleme u društvu s 

kojima se susreću njihovi članovi. Nakon svakog CinePharma novac koji se prikupio temeljem 

ponude kokica donira se humanitarnoj udruzi koja je sudjelovala na toj projekciji. 

Do sada se održalo šest projekcija te, u razdoblju trajanja kampanje #ostanidoma zbog 

epidemiološke situacije vezane uz COVID-19, dvije online projekcije. Na svakoj projekciji 

sudjelovalo je u prosjeku stotinjak studenata, dok su najposjećenije brojale i do dvjesto sudionika. 

Pozvano je sedam humanitarnih udruga koje su predstavile svoju djelatnost i kojima su donirani 

prikupljeni novčani iznosi. 
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13. SUMMARY 

CinePharm is an original project of the Student Council of the Faculty of Pharmacy and 

Biochemistry at the University of Zagreb. The project was implemented in March 2019, with a 

concept of a movie projection at the Faculty of Pharmacy and Biochemistry. 

Depending on the topic opened by a particular documentary, a discussion is initiated. Discussion 

is moderated by a professional who provides participants with relevant information and answers 

to their questions. 

In addition to education, CinePharm is also characterised by a humanitarian component. 

Humanitarian organisations are invited to attend the project where they present their activity and 

the difficulties their members face in society. 

CinePharm raises funds for these charities by giving out popcorn during the film duration, and 

after the event is completed, 100% of the proceeds go to the selected organisation.  

So far, six movie projections have been held, along with two more projections online during the 

#stayathome campaign due to the epidemiological situation related to COVID-19. An average of 

a hundred participants attended each movie projection, while the most visited projections 

numbered up to two hundred participants. Donations were allocated to seven humanitarian 

associations who were invited to present their activity. 
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14. PRILOZI 

Članak 

PRILOG 1 Članak o projektu CinePharm objavljen u Farmaceutskom glasniku 

Pisma preporuke osoba iz struke 

PRILOG 2 izv. prof. dr. sc. Lidija Bach Rojecky, mag. pharm. 

PRILOG 3 izv. prof. dr. sc. Sanja Dabelić, mag. biol. mol. 

PRILOG 4 doc. dr. sc. Miroslav Herceg, prim. dr. med. 

PRILOG 5 Marina Marušić Fojs, mag. pharm. 

PRILOG 6 dr. sc. Maja Jakševac Mikša, mag. pharm. (Hrvatsko farmaceutsko 

društvo) 

PRILOG 7 dr. sc. Ljiljana Mayer, spec. med. biokemije (Hrvatska komora 

medicinskih biokemičara) 

PRILOG 8 prof. dr. sc. Daria Pašalić, spec. med. biokemije (Hrvatsko društvo za 

medicinsku biokemiju i laboratorijsku medicinu 

PRILOG 9 mr. sc. Sani Pogorilić, mag. pharm. (Inovativna farmaceutska 

inicijativa) 

PRILOG 10 doc. dr. sc. Miranda Sertić, mag. pharm. (International 

Pharmaceutical Federation) 

PRILOG 11 prof. dr. sc. Ana-Maria Šimundić, spec. med. biokemije  

PRILOG 12 prof. dr. sc. Vladimir Trkulja, dr. med. 

PRILOG 13 doc. dr. sc. Petra Turčić, mag. pharm. 

Pisma preporuke udruga i organizacija 

PRILOG 14 BPSA - Belgrade Pharmacy Students' Association 

PRILOG 15 Hrvatski savez za rijetke bolesti 

PRILOG 16 udruga Krijesnica 

PRILOG 17 udruga TI SI OK 

PRILOG 18 udruga Vrapčići 

PRILOG 19 Ženska soba - Centar za seksualna prava 
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PRILOG 20 udruga Životna linija 

Izvodi uplaćenih donacija 

PRILOG 21 udruga TI SI OK 

PRILOG 22 Hrvatski Savez za rijetke bolesti 

PRILOG 23 udruga Vrapčići 

PRILOG 24 Ženska soba - Centar za seksualna prava 

PRILOG 25 udruga Krijesnica 

PRILOG 26 udruga Životna linija 

PRILOG 27 Hrvatski Crveni križ 

PRILOG 28 Hrvatski Crveni križ 
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Projekt CinePharm 
Studentskog zbora FBF-a
BORNA TIĆAK

Studentski zbor Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta

Zadaća je Studentskog zbora Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta (FBF) bri-
nuti o pravima studenata te predstavljati i zastupati njihove interese. Osim 

uobičajenih zahtjeva i situacija vezanih uz nastavu, Zbor sudjeluje i u organi-
ziranju brojnih studentskih aktivnosti, čime pridonosi studentskom životu i 
atmosferi na Fakultetu. Studentska putovanja, tribine, predavanja i povezivanje 
s farmaceutskom industrijom samo su neke od aktivnosti kojima Studentski 
zbor nastoji upotpuniti studiranje i povezati kolege studente s ostalim fakulte-
tima iz regije, ali i predstaviti cijeli spektar mogućih zanimanja po završetku 
visokog obrazovanja.

No, na popis ciljeva djelovanja našeg Zbora dodao bih i još jedan izrazito 
važan – približavanje aktualnih tema i problematike iz područja biomedicine i 
zdravstva na inovativan i zanimljiv način, da bi studenti bili u koraku s trendo-
vima i trenutačnim događanjima u toj sferi znanosti. Jedan od projekata na koji 
smo izrazito ponosni je CinePharm, koji obuhvaća projekcije dokumentarnih 
fi lmova na Fakultetu.

Projekt je osmišljen na način da se u Velikoj predavaonici FBF-a (ul. Ante 
Kovačića 1) projiciraju fi lmovi ili epizode serija dokumentarnog karaktera, 
povezani s područjem biomedicine i zdravstva. Teme su često provokativne, 
poput uporabe kanabisa u medicinske svrhe, uređivanja gena ili korištenja psi-
hostimulansa radi poboljšane sposobnosti učenja. Na projekciju mogu slobodno 
doći svi zainteresirani, stoga osim studenata FBF-a dolaze i studenti ostalih 
fakulteta.

CinePharm započinje projekcijom fi lma, nakon čega slijedi rasprava na 
zadanu temu fi lma ili epizode serije. Kao moderatora rasprave pozovemo struč-
njaka iz područja o kojemu fi lm govori te se on nadoveže na odgledani fi lm 
iznoseći vlastiti stav, te odgovara na pitanja studenata i ostalih sudionika iz 
publike. U Studentskom zboru shvatili smo da je upravo takav pristup najbolji 
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način učenja i dolaženja do relevantnih informacija: studenti u neformalnoj 
komunikaciji sa stručnjakom postavljaju pitanja, vrlo često i intimne prirode, na 
koja dobivaju smislene, jasne i argumentirane odgovore.

Slika 1. ▶ Sudionici 
CinePharm-a o uporabi 
kanabisa u medicinske 

svrhe s moderatorom 
prof. dr. sc. Vladimirom 

Trkuljom i studentom 
Zvonimirom Mlinarićem

Slika 2. ▶ Sudionici 
CinePharm-a o 

anksioznosti i 
psihodelicima. Moderatori 

su bili doc. prim. dr. sc. 
Miroslav Herceg i izv. prof. 
dr. sc. Lidija Bach-Rojecky

Još jedan od razloga zašto je ovaj projekt 
jedan od važnih za našu studentsku zajednicu je 
njegova humanitarna komponenta. Prije početka 
fi lma članovi Studentskog zbora ispred predavao-
nice na iznajmljenom aparatu peku kokice te ih 
dijele studentima u zamjenu za slobodnu donaciju.

Već sam naveo da svaka projekcija ima svoju 
temu i problematiku, stoga prije svake projekcije Slika 3. ▶ Donatorski dio projekta
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kontaktiramo s određenom humanitarnom udrugom čije je djelovanje pove-
zano s temom projekcije. Udruga na početku događaja predstavi svoje djelovanje 
i društvenu problematiku, a mi joj kao Studentski zbor novce dobivene proda-
jom kokica doniramo za daljnji rad. Ovakvim činom nastojimo ne samo govoriti 
o društvenim problemima, nego istinski želimo i nastojimo biti aktivni dionici 
pozitivnih društvenih promjena pomažući onima kojima je pomoć potrebna.

Tijekom akademske godine 2018./19. organizirali smo dvije projekcije, a 
kako su studenti pokazali velik interes, odlučili smo nastaviti sa spomenutom 
aktivnosti i tijekom akademske godine 2019./20. S obzirom da cijeli projekt nali-
kuje svojevrsnom kinu na fakultetu, nastojimo organizirati projekcije na mjeseč-
noj bazi, što se do sada pokazalo i više nego uspješnim.

Slika 4. ▶ Najave dosadašnjih CinePharm-a

Izrazito smo ponosni i na činj enicu da je naš autorski projekt poslužio kao 
inspiracija drugim studentskim zborovima i udrugama, čime su pokrenuli slične 
aktivnosti u okviru vlastitih sastavnica.
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Izv.	prof.	dr.	sc.	Lidija	Bach-Rojecky	
Sveučilište	u	Zagrebu	
Farmaceutsko-biokemijski	fakultet	
Zavod	za	farmakologiju	
Domagojeva	2,	Zagreb	
	
Zagreb,	18.	ožujka	2020.	
	

	 	 	 	 	 	 	 	 	
Povjerenstvo	za	Rektorovu	nagradu	

Sveučilišta	u	Zagrebu	
	

	
	
Predmet:	 Pismo	 podrške	 projektu	 CinePharm	 Studentskog	 zbora	 Farmaceutsko-
biokemijskog	 fakulteta	 Sveučilišta	 u	 Zagrebu	 pri	 prijavi	 na	 Natječaj	 za	 dodjelu	 Rektorove	
nagrade	za	akademsku	godinu	2019./2020.	
	
	
Studentski	 zbor	 Farmaceutsko-biokemijskog	 fakulteta	 Sveučilišta	 u	 Zagrebu	 (FBF)	
organizator	 je	 humanitarnog	 projekta	 CinePharm.	 Ovaj	 projekt	 uključuje	 projekciju	
dokumentarnog	filma,	svaki	puta	s	drugom	aktualnom	temom	iz	znanosti	i	struke	(farmacije,	
medicinske-biokemije	 i	 laboratorijske	 medicine).	 Nakon	 projekcije	 filma	 organizirana	 je	
vođena	 rasprava	 uz	 moderatora	 –	 stručnjaka	 u	 području	 teme	 dokumentarnog	 filma	 koji	
dolaze	 iz	 različitih	 institucija	 i	 sektora.	 Kroz	 vođenu	 raspravu	 svim	 se	 sudionicima,	
studentima	FBF-a,	kao	i	studentima	drugih	studija	Sveučilišta	u	Zagrebu	omogućava	aktivno	
sudjelovanje.	 U	 opuštenoj	 atmosferi	 studenti	 različitih	 godina	 studija,	 s	 različitim	
predzanjima	i	stavovima	o	određenoj	temi	imaju	priliku	iznijeti	svoja	mišljenja	i	komentare,	
postavljati	pitanja	te	proširiti	znanja	kroz	usmjerenu	raspravu	s	kolegama	i	moderatorom.		
	
Kao	 jedna	od	moderatorica	projekta	CinePharm	osobno	sam	svjedočila	 izuzetno	pozitivnoj	
atmosferi,	živoj	raspravi	i	vrlo	pozitivnim	povratnim	komentarima	studenata-sudionika.	
Smatram	da	 je	 svaka	 izvannastavna	 aktivnost	 studenata,	 posebice	 s	 ciljem	 stjecanja	 novih	
znanja,	 razvijanja	kritičnog	 i	 iznošenja	vlastitih	mišljenja,	uz	mogućnost	aktivne	rasprave	s	
kolegama	i	ekspertima,	vrijedna	podrške	i	da	zaslužuje	priznanje.	
	
Stoga	mi	 je	 posebno	 zadovoljstvo	 podržati	 projekt	CinePharm	 u	 organizaciji	 Studentskog	
zbora	 FBF	 u	 prijavi	 na	 Natječaj	 za	 dodjelu	 Rektorove	 nagrade	 za	 akademsku	 godinu	
2019./2020.	Vjerujem	da	će	trud,	motiviranost,	upornost	studenata,	te	njihova	posvećenost	
projektu	i	njegovoj	realizaciji	biti	prepoznati	i	nagrađeni.	
		
S	poštovanjem,	
	

	
Izv.	prof.	dr.	sc.	Lidija	Bach-Rojecky	
Sveučilište	u	Zagrebu	
Farmaceutsko-biokemijski	fakultet	

University of Zagreb
Faculty of Pharmacy & 
Biochemistry

Sveučilište u Zagrebu 
Farmaceutsko-biokemijski 
fakultet
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izv. prof. dr. sc. Sanja Dabelić 
Sveučilište u Zagrebu Farmaceutsko-biokemijski fakultet  
Zavod za biokemiju i molekularnu biologiju 
A. Kovačića 1, 10 000 Zagreb 
tel: +385 1 639 4447, fax:+385 1 485 6201 
e-mail: sdabelic@pharma.unizg.hr 

 
Zagreb, 10. travnja 2020.  

 
prof. dr. sc. Damiru Borasu, rektoru Sveučilišta u Zagrebu 
Povjerenstvu za Rektorovu nagradu Sveučilišta u Zagrebu 
prof. dr. sc. Željanu Malešu, dekanu Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta  
Sveučilišta u Zagrebu 
 

PISMO PREPORUKE 
za prijavu Studentskog zbora Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta  

na natječaj za dodjelu Rektorove nagrade za ak. god. 2019./20.  
u  kategoriji F (Nagrada za društveno koristan rad u akademskoj ili široj zajednici).  

s projektom CinePharm 
 
Poštovani,  
 
Studentski je zbor Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta još akademske godine 2018/2019.  
pokrenuo projekt CinePharm. Projekt se sastoji od projekcije dokumentarnog filma na izabranu temu 
iz područja biomedicine nakon čega slijedi produktivna rasprava na zadanu temu koju vodi profesor 
ili znanstvenik kompetentan za istu. Ovakva se projekcija izvodi jednom mjesečno što smatram 
velikim uspjehom s obzirom na brojne nastavne i ine obveze naših studenata kao i brojnost drugih 
projekata koje Studentski zbor Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta organizira. Kolika je aktualnost, 
intrigantnost i važnost tema koje se obrađuju u odabranim dokumentarnim filmovima pokazuje i 
činjenica što sam kao voditeljica izbornog kolegija Kompleksna genetika preporučila studentima da 
prisustvuju određenim projekcijama obzirom da obrađuju tematiku samog kolegija. Ishodi projekta 
Cinepharm nisu samo edukativni i zabavni, već i humanitarni. Naime, Studentski zbor Farmaceutsko-
biokemijskog fakulteta prilikom svake projekcije organizira pečenje kokica koje dijeli sudionicima 
projekcije u zamjenu za proizvoljnu donaciju. Potom se sav tako sakupljen novac donira određenoj 
udruzi ili društvu, čiji je društveno-koristan rad na neki način povezan s temom prikazanog filma. 
Tijekom ak.g. 2019/2020. projekt CinePharm je nastavio s aktivnostima, i u tome ih nisu zakočile čak 
ni izvanredne okolnosti zbog situacije s virusom Covid-19 niti potres u Zegrebu koji je trenutno izvan 
funkcije stavio sve zgrade Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta.  Projekcije upravo na temu aktualne 
pandemije su nastavili u “on-line” obliku, a popraćene su prikupljanjem dobrovoljnih priloga 
potrebitima.  
Uzimajući u obzir inovativnost, motivacijski potencijal, edukacijsko-humanitarni karakter i 
ustrajnost rada u sklopu projekta Cinepharm te činjenicu da kroz ovaj projekt studenti rade na 
dobrobit ne samo akademske, već i šire društvene zajednice, ovim putem iskreno i toplo 
preporučam da se Rektorova nagrada u kategoriji F za ak.g. 2019/2020 dodijeli Studentskom zboru 
FBF-a za projekt Cinepharm. 
 
S poštovanjem,  
 

izv. prof. dr. sc. Sanja Dabelić 

University of Zagreb
Faculty of Pharmacy & 
Biochemistry

Sveučilište u Zagrebu 
Farmaceutsko-biokemijski 
fakultet







 

 
 
REKTORAT SVEUČILIŠTA U ZAGREBU 
Natječaj za dodjelu Rektorove nagrade - preporuka 
Trg Republike Hrvatske 14 
10 000 Zagreb 

Ur. broj:  25/2020 
       Zagreb, 30. ožujka 2020. 

 
 
Predmet:    PISMO PREPORUKE HRVATSKOG FARMACEUTSKOG DRUŠTVA ZA DODJELU REKTOROVE  
                     NAGRADE ZA, AK. GOD. 2019./20. U KATEGORIJI F,  PROJEKTU „CINEPHARM“  
                     STUDENTSKOG ZBORA FARMACEUTSKO-BIOKEMIJSKOG FAKULTETA  
 

Poštovani, 

ovim pismom želimo podržati prijavu projekta „CinePharm“ (projekcije dokumentarnih filmova uz 
tematsku raspravu), kojeg su osmislili članovi Studentskog zbora Farmaceutsko-biokemijskog 
fakulteta Sveučilišta u Zagrebu (FBF), te prijavili na Natječaj za dodjelu Rektorove nagrade za 
akademsku godinu 2019./20. u kategoriji F, Nagrade za društveno koristan rad u akademskoj i široj 
zajednici. 

Hrvatsko farmaceutsko društvo već niz godina odlično surađuje sa studentima FBF-a podupirući ih u 
ostvarivanju njihovih brojnih hvalevrijednih projekata, kao i uključujući ih u rad našeg strukovnog 
Društva kreiranjem zajedničkih aktivnosti.   

Originalan projekt „CinePharm“ započeo je projekcijama dokumentarnih filmova na FBF-u, sa 
zdravstvenom tematikom, prije približno godinu dana, a posjećenost i zanimanje šire zajednice sve je 
veće što dokazuje da su studenti uspjeli u svojem naumu.  

Taj projekt, obrađivanjem različitih problema iz područja biomedicine i zdravstva, ima uz edukativnu 
svrhu i humanitarnu komponentu. Studenti sve prihode od prodaje (kokica, sokova ...) doniraju 
humanitarnim udrugama, čime ne podržavaju društvene promjene samo deklarativno, nego vlastitim 
djelima postaju poticatelji društvenih promjena u vidu socijalne osviještenosti. 

Slijedom navedenoga u potpunosti podupiremo kolege iz Studentskog zbora FBF-a u daljnjem 
aktivnom radu i provođenju ovog Projekta kao i  prijavi na Natječaj za Rektorovu nagradu.  

Ponosni smo na naše buduće kolege i vjerujemo da bi im pozitivan ishod prijave i dobivanje 
Rektorove nagrade bio dodatan poticaj za daljnji društveno koristan i osviješten rad, ali i vrijedno 
priznanje njihova predanog rada. 

     S poštovanjem,                             

Dr. sc. Maja Jakševac Mikša, mag. pharm. 
Izvršna direktorica Hrvatskog farmaceutskog društva 



 
 
 

Eugena Kumičića 5 
10000 Zagreb 
Republika Hrvatska 
Tel.: +385 1 4572 927 
Fax: +385 1 4572 797 
www.hkmb.hr 

Urbroj: 01-20-30/2 
Zagreb, 2020-04-27 

Sveučilište u Zagrebu 
Farmaceutsko-biokemijski fakultet 
Studenstki zbor 
Zagreb, Ante Kovačića 1 

 

PREDMET: Pismo preporuke 

 

Poštovani, 

Hrvatska komora medicinskih biokemičara (u daljnjem tekstu: HKMB) ovim Pismom 

preporuke izražava svoju podršku autorskom projektu Cinepharm Studentskog zbora 

Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu u natječaju za Rektorovu 

nagradu za ak.god. 2019./20. 

Dulje od godinu dana projekt Cinepharm bilježi kontinuirane projekcije  na kojima 

okuplja, u neformalnoj atmosferi (kokice, projekcija filma) formalnog fizičkog okružja 

(uvijek prepuna velika dvorana matičnog fakulteta), veliki broj sudionika. Nakon 

projekcije, do sada uvijek izvrsno izabranog filma, uz kvalitetno pripremljene moderatore, 

ekspert iz područja tematike istog po davanju osobnog osvrta na tematiku, stavlja se na 

raspolaganje studentima koji u pravilu postavljaju pitanja iz kojih je razvidna njihova 

zavidna razina znanja stečena edukacijom na fakultetu. Humanitarni karakter projekta 

Cinepharm jest također za svaku pohvalu, jer se nalazi prostora na suosjećajan način 

podsjetiti na postojanje onih koji su u potrebi, a pomalo zaboravljeni. 

Obzirom da sam osobno nazočila svim dosadašnjim projekcijama, držim da  autentičnost 

projekta Cinepharm  Studentskog zbora Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta Sveučilišta 

u Zagrebu zaslužuje ne samo Rektorovu nagradu u kategoriji za društveno koristan rad u 

akademskoj ili široj zejednici, već i daleko širu diseminaciju. 

S poštovanjem,    

                                                                                                         
 
 
 
 
 
 

Predsjednica HKMB: 

Dr. sc. Ljiljana Mayer, spec. 

med. biokemije 



 

 

 

Ur.br. 00060/2020.                                                                                              Zagreb, 16.03.2020. 

Hrvatsko društvo za medicinsku biokemiju i 
laboratorijsku medicinu 
Boškovićeva 18, Zagreb 

 
 

Sveučilište u Zagrebu 
Trg Republike Hrvatske 14  
10 000 Zagreb 
 

PISMO POTPORE 
 
 
Poštovani, 
 
 
Ovim Pismom Potpore želimo izraziti svoju podršku organizacijskom odboru projekta 

dokumentarnog filma na Farmaceutsko-biokemijskom fakultetu „CinePharm“ koji 

djeluje u okviru Studentskog zbora istoimenog fakulteta. Smatramo taj projekt kao 

hvalevrijedan i uspješan, i koji kao takav značajno pridonosi popularizaciji znanosti i 

same struke, te uz to još ima i humantirani karakter. 

Mišljenja smo da svakako cijeli projekt i sve buduće projekcije koje će se održavati 

unutar projekta zaslužuju pažnju i potporu koju ovdje naše Društvo pruža i iskazuje,  a 

sve u svrhu prijave projekta za Rektorovu nagradu za ak. god. 2019./20. u F kategoriji 

(Nagrada za društveno koristan rad u akademskoj ili široj zajednici). 

 

 
S poštovanjem, 

 
Prof.dr.sc. Daria Pašalić 
 
Predsjednica Hrvatskog društva za  
medicinsku biokemiju i laboratorijsku medicinu 



Inovativna Farmaceutska !nicijativa 
Ulica Florijana Andrašeca 18a 
10 000 Zagreb 
 

Sveučilište u Zagrebu 
Trg Republike Hrvatske 14 

10 000 Zagreb 
 

U Zagrebu, 24. Ožujka 2020. 
 
 

PISMO PREPORUKE ORGANIZACIJSKOM ODBORU CINEPHARMA U PRIJAVI 
NA NATJEČAJ ZA REKTOROVU NAGRADU ZA AK. GOD. 2019./20. U 

KATEGORIJI F 
 
 
Poštovani, 
 
ovim pismom želio bih podržati projekt projekcije dokumentarnog filma na Farmaceutsko-
biokemijskom fakultetu, CinePharm, u prijavi na Natječaj za dodjelu Rektorove nagrade za 
akademsku godinu 2019./20. u kategoriji F, Nagrade za društveno koristan rad u akademskoj 
i široj zajednici.  
 
Projekt CinePharm započeo je s održavanjem u  ožujku 2019. godine, a druga je projekcija 
održana u svibnju iste godine kojoj sam i sam prisustvovao. Nakon prikazivanja filma Drug 
Short, koji je dio serijala Dirty Money, uslijedila je diskusija u kojoj sam sudjelovao zajedno 
s kolegicom doc. dr. sc. Petrom Turčić i kolegom Dankom Schonwaldom, dr. med. Studenti 
su za vrijeme diskusije pokazali zainteresiranost za temu i ugodno me iznenadili svojim 
pitanjima. 
Smatram da su projekcije u prošloj akademskoj godini pokazale i organizatorima i 
posjetiteljima koliko takav tip događaja može imati utjecaja na širu javnost. Zato mi je drago 
što se projekt nastavio održavati i to na mjesečnoj bazi sa sve većim brojem posjetitelja. 
 
Osim edukativne prirode projekta, ugodno me iznenadila i humanitarna komponenta u kojoj 
se svi prihodi stečeni za vrijeme projekcije filma doniraju humanitarnoj udruzi. Iznimno je 
korisno predstavljanje udruge prije početka filma, kada se posjetitelji mogu upoznati s 
njihovim djelovanjem i što vjerujem doprinosi uključivanju mladih ljudi u rad predstavljenih 
udruga. Hrvatski savez za rijetke bolesti tako je predstavio svoje djelovanje prije projekcije 
filma Drug Short, čime je svim posjetiteljima postalo jasno da sličan problem koji je 
predstavljen u filmu postoji i u našoj neposrednoj okolini. 
 
Stoga, u potpunosti dajem punu potporu kolegama iz Studentskog zbora Farmaceutsko-
biokemijskog fakulteta u daljnjem radu i u prijavi projekta na Natječaj za Rektorovu nagradu.  
 
S poštovanjem, 
 

 



doc. dr. sc. Miranda Sertić 
Sveučilište u Zagrebu 
Farmaceutsko-biokemijski fakultet 
 
International Pharmaceutical Federation  
Andries Bickerweg 5, 2517 JP The Hague, The Netherlands 
 
 
 

Sveučilište u Zagrebu 
Trg Republike Hrvatske 14 

10 000 Zagreb 
 

Zagreb, 10. travnja 2020.  
 
 

PISMO PREPORUKE ORGANIZACIJSKOM ODBORU CINEPHARMA U PRIJAVI NA NATJEČAJ 
ZA REKTOROVU NAGRADU ZA AK. GOD. 2019./20. U KATEGORIJI F 

 
 
 
Poštovani, 
 
ovim pismom htjela bih podržati projekt projekcije dokumentarnog filma na Farmaceutsko-
biokemijskom fakultetu, CinePharm, u prijavi na Natječaj za dodjelu Rektorove nagrade za 
akademsku godinu 2019./20. u kategoriji F, Nagrade za društveno koristan rad u akademskoj 
i široj zajednici.  
 
Sam projekt CinePharm prvi je put održan prije više od godinu dana, 14. ožujka 2019. godine, 
nakon čega je uslijedio niz uspješnih projekcija sa sve većom posjećenošću i interesom šire 
zajednice. Ostvarivanjem projekcija na mjesečnoj bazi slobodno možemo reći kako su studenti 
uspjeli u svojem naumu organizacije i uspostavljanja kina na fakultetu. 
 
CinePharm ima ne samo edukativnu prirodu  zbog obrađivanja različitih problema iz područja 
biomedicine i zdravstva prigodnim projekcijama, nego ga karakterizira i humanitarna 
komponenta. Studenti sve prihode doniraju humanitarnoj udruzi, čime ne podržavaju 
društvene promjene samo na deklarativnoj razini, nego vlastitim djelima postaju poticatelji 
tih istih društvenih promjena u vidu socijalne osviještenosti.  
 
Želim istaknuti da su studenti prepoznali važnost COVID-19 pandemije koja je zadesila svijet, 
pa tako i Hrvatsku. S ciljem edukacije i poticanja rasprave o ovoj temi, studenti su organizirali 
online projekciju serije Pandemic: How to Prevent an Outbreak i diskusiju 9. travnja 2020. 
godine. Na ovaj način nisu prekinuli ovaj izvanredan projekt, već ga preselili u online prostor 
te omogućili svima da se educiraju i uključe u raspravu. I ovoga puta studenti putem aplikacija 
studenti su prikupljali donacije koje će donirati hrvatskom Crvenom križu za pomoć 
potrebitima usred COVID-19 pandemije.  
  



Iz svih prethodno navedenih razloga dajem potpunu potporu kolegama iz Studentskog zbora 
u daljnjem aktivnom radu, organizaciji projekcija, ali i u prijavi projekta na Natječaj za 
Rektorovu nagradu.  
 
Vjerujem kako bi pozitivan ishod prijave bio još veći poticaj studentima za daljnji društveno 
koristan i osviješten rad, ali i vrijedno priznanje napornog rada. 
 
 
 
S poštovanjem, 

 
Miranda Sertić 





Prof.	dr.	sc.	Vladimir	Trkulja,	dr.	med.	

Zavod	za	farmakologiju	

Medicinski	fakultet	Sveučilišta	u	Zagrebu	

Šalata	11,	10000	Zagreb	

vtrkulja@mef.hr	

	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 Zagreb,	18.03.2020.	

	

	

PISMO	PREPORUKE	

	

Za	Organizacijski	odbor	projeka	CinePharm	–	Farmaceutsko-biokemijski	fakultet	(FBF)	Sveučilišta	

u	Zagrebu.	

U	 sklopu	 Studenskog	 zbora	 FBF-a,	 pokrenut	 je	 projekt	 CinePharm	 –	 program	 projekcija	

popularno-znanstvenih	 filmova	 o	 pojedinim	 temama	 iz	 područja	 biomedicine	 i	 farmacije	

popraćenih	 kraćom	 raspravom	 u	 kojoj	 sudjeluju	 i	 pozvani	 stručnjaci	 iz	 područja	 –	 s	 ciljem	

popularizacije	 biomedicinskih/prirodnih	 znanosti	 među	 studentima	 FBF-a,	 ali	 i	 svih	 ostalih	

zainteresiranih.	Projekt	 ima	i	humanitarni	aspekt	 jer	se	novčana	sredstva	prikupljena	prilikom	

projekcija	doniraju	pojedinim	humanitarnim	udrugama	koja	se	tom	prilikom	i	ukratko	predstave	

prisutnima.	

S	projektom	i	Organizacijskim	odborom	upoznao	sam	se	prilikom	jedne	takve	projekcije	na	koju	

sam	bio	pozvan	za	sudjelovanje	u	raspravi.	

Cijeli	je	događaj	bio	izuzetno	posjećen	i	dobro	organiziran	uz	veliki	interes	prisutnih,	a	cijeli	se	

projekt	odvija	kontinuirano	u	otprilike	dvomjesečnim	intervalima.	

Projekt	CinePharm	sasvim	sigurno	znatno	doprinosi	popularizaciji	znanosti	a	nije	zanemariva	niti	

njegova	 humanitarna	 strana	 –	 sve	 humanitarne	 udruge	 na	 izravan	 ili	 manje	 izravan	 način	

povezane	su	s	temama	pojedinih	projekcija-rasprava	(npr.	udruge	oboljelih	od	pojedinih	bolesti).	

Stoga	 smatram	 da	 su	 članovi	 Organizacijsko	 odbora	 projekta	 CinePharm	 odlični	 kandidati	 za	

Rektorovu	nagradu	u	kategoriji	„društveno	korisnog	rada	u	akademskoj	i	široj	zajednici“.	

	

	

	
	



Doc.dr.sc. Petra Turčić 
Zavod za farmakologiju 
Sveučilište u Zagrebu Farmaceutsko-biokemijski fakultet 
Domagojeva 2 
pturcic@pharma.hr 
 

Sveučilište u Zagrebu 
Trg Republike Hrvatske 14 

10 000 Zagreb 
 

Zagreb, 7. travnja 2020. 
 
 

PISMO PREPORUKE ORGANIZACIJSKOM ODBORU CINEPHARMA U PRIJAVI 
NA NATJEČAJ ZA REKTOROVU NAGRADU ZA AK. GOD. 2019./20. U 

KATEGORIJI F 
 
 
Poštovani, 
 
ovim pismom željela bi podržati projekt projekcije dokumentarnog filma na Farmaceutsko-
biokemijskom fakultetu, CinePharm, u prijavi na Natječaj za dodjelu Rektorove nagrade za 
akademsku godinu 2019./20. u kategoriji F, Nagrade za društveno koristan rad u akademskoj i 
široj zajednici.  
 
Projekt CinePharm započeo je s održavanjem u ožujku 2019. godine, a druga je projekcija 
održana u svibnju iste godine kojoj sam bila koordinator na poziv studenata. Ovaj hvale 
vrijedan projekt u organizaciji Studentskog zbora okuplja studente, nastavno osoblje ali i 
vanjske sudionike koji svojim iskustvom i znanjem osiguravaju izmjenu znanja i iskustva. 
Zato mi je drago što se projekt nastavio održavati i to na mjesečnoj bazi sa sve većim brojem 
posjetitelja. 
 
Osim edukativne prirode projekta, ovaj projekt ima i humanitarnu komponentu u kojoj se svi 
prihodi stečeni za vrijeme projekcije filma doniraju humanitarnoj udruzi.  
 
Stoga, u potpunosti dajem punu potporu ovim izvrsnim studentima iz Studentskog zbora 
Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta u daljnjem radu i u prijavi projekta na Natječaj za 
Rektorovu nagradu.  
 
S poštovanjem, 
 

 
 
Doc.dr.sc. Petra Turčić, mag.pharm, univ.mag.admin.sanit 



 

 



Adresa: lvaniigradska 38, 10 000 Zagreb, Hrvatska
Tel. 385 1 2441393 / Fax.385 1 5534 905 / OIB: 84873085315
Ziro raiun: 2360000-1101571337 I IBAN: HR50 236 0000
11015713X7
SWIFT CODE: ZABA HR2X I E-mail: rijetke.bolesti@gmail.com
www.rijetke-bolesti.hr

Pismo preporuke za Studentski zbor Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta SveudiliSta
u Zagrebu

Zagreb, 13. oiujka 2020.

Studentski zbor Farmaceutsko-biokernijskog fakulteta Sveudili5ta u Zagrebu kroz
volonterski rad vei duZi vremenski period doprinosi radu Hrvatskog saveza zaijatke bolesti.

Vlastitiin nesebidnim zalaganjem doprinose podizanju javne svijesti o rijetkim bolestirna

unutar studentske populacije, a1i i Sire javnosti.

Hrvatski savez za rijetke bolesti sudjelovao je kao udruga u projektu CinePharm, gdje je
prikazan dokumentarni film "Drug short" u sklopu Netflixovog dokumentarnog serijala "Dirty
woney". Ovakav projekt omoguiuje popularizaciju znanosti na jedan inovativan nadin, Sto je
tetakzadatak u dana5nje vrijeme uz sve 5to donose informacijsko kornunikacijske tehlologije.

Kako je uspostavljena suradnja, studentski zbor 6e se svojim humanitarnim radom ukljuditi u

veci broj aktivnosti Saveza za rijetke bolesti: obiljeZavanle Medunarodnog dana rijetkih
bolesti, pohadanje i crganiziranje strudne konferencije o rijetkim bolestima, edukaciju

djelatnika u sustavima zdravstvene i socijalne skrbi, arganiztrarye dogadanja sa studentima,

sudjelovairje u javnim dogadanjima, kao i nastavljanje prevodenja i pripreme strudnih tekstova.

IJ svom radu pokazuju visoku ruzinu profesionalnosti i odgovornosti prema radu, stoga. im
dajemo potporu u prijavi na natjedaj za Rektoror,,u nagradu u akademskoj godini 2019.12020.

Za sve doclatne informacije dostr-rpni smo putem e-maila

S poStovanjem,

Hrvatski rijetke bolesti

'il.









 

UDRUGA ZA UNAPRJEĐENJE MENTALNOG ZDRAVLJA „VRAPČIĆI“ 

Naselje Andrije Hebranga 5/15, 35 000 Slavonski Brod 
MB: 2497956    OIB: 10030016050    IBAN: HR0623400091110380073 

Tel.: +385 35 624-074 Mob.: +385 91 532 2333 E-mail: info@udrugavrapcici.hr 
www.udrugavrapcici.hr 

 

UDRUGA ZA UNAPRJEĐENJE MENTALNOG ZDRAVLJA „VRAPČIĆI“ 

 

 Ur.br: 20/4-1 
Slavonski Brod, 9. travnja 2020. 

PREDMET:  Pismo preporuke program CinePharm Studentskog zbora Farmaceutsko-
  biokemijskog fakulteta, dostavlja se  

 
 

Poštovani, 

 

Udruga za unaprjeđenje mentalnog zdravlja „Vrapčići“ Slavonski Brod osnovana 2009. godine 
provodi program rehabilitacije i poludnevnog Kluba za korisnike, osobe oboljele od psihičkih 
poremećaja. S današnjim danom brojimo 196 članova udruge oboljelih od psihičkih poremećaja i 
članova njihovih obitelji.  
 

Udruga kroz programe Klub Vrapčići i Krila za let provodi trogodišnje programe pružanja 
socijalnih usluga korisnicima koju stupaju u proces rehabilitacije i resocijalizacije nakon prve ili 

ponovljene epizode psihotičnog poremećaja i hopitalizacije. Za različiti broj aktivnosti smo također 
angažirali profesionalce, psihijatre i psihologe koji svojim volonterskim radom omogućavaju 
redovnu psihološku pomoć za korisnike i članove obitelji.  
 

Početkom listopada 2019. godine kontaktirali su nas predstavnici Studentskog zbora 

Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta kako bi nam u sklopu njihovog projekta humanitarnog 

karaktera CinePharm bio dodijeljen dobrovoljni prilog od prodaje grickalica na dan projekcije. 

Pristali smo biti dijelom ovog projekta i iznimno smo zadovoljni što postoje ovakve inicijative koje 
financijski simbolično pomažu neprofitnim organizacijama kao što je to naša udruga, ali također 
sadržajem projiciranih filmova podižu svijest mladih ljudi, a u vezi pomno odabranih tema i 

studentskih rasprava.  

 

Ovim putem želimo preporučiti projekt i inicijativu Studentskog zbora kao primjer dobre prakse 
širenja znanja i svijesti o odabranim temama, te promociju udruga koje rade na unaprjeđenju znanja 

i kvalitete života i/ili rehabilitacije osoba s invaliditetom i teškoćama, te ih preporučamo za 
REKTOROVU NAGRADU ZA AKADEMSKU GODINU 2019./20. 

 

Srdačan pozdrav, 
 

Dubravka Ergović Novotny, dr.med.spec.psihijatar, predsjednica udruge „Vrapčići“ 













Informacija o platnoj transakciji

PBZ365

Podaci o nalogodavatelju

Nalogodavatelj

Adresa nalogodavatelja

Platitelj

Adresa platitelja

Opis plaćanja

Podaci o primatelju

Primatelj

Račun ili IBAN primatelja

Model i poziv na broj odobrenja

Šifra namjene

 Podaci o nalogu

Datum izvršenja naloga

Datum izdavanja potvrde

Broj autorizacije

REBEKA SVATIĆ

KRSTOVA ULICA 76, OSIJEK

Donacija Studentskog zbora Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta

HR05 24511-365-000468707529

UDRUGA VRAPČIĆ

HR0623400091110380073

HR00 23102019

23.10.2019.

20191023000063738031

23.10.2019.

REBEKA SVATIĆ

KRSTOVA ULICA, OSIJEK

23.10.2019. 19:11Datum zadavanja naloga

Naknada 1,25 KN

Poziv na broj zaduženja

20191023000468707529Referenca

Korišteni tečaj

Iznos 1.000,00 KN

Stvarni dužnik

Krajnji primatelj

Kategorija namjene

Privredna banka Zagreb d.d.
Radnička cesta 50, HR-10000 Zagreb, Hrvatska; Tel. 01 636 0000, Fax 01 636 0063; www.pbz.hr; SWIFT: PBZGHR2X. Upisana u registar Trgovačkog suda u Zagrebu pod br.
080002817, statistički broj: 3269841, OIB 02535697732, IBAN: HR64 2340 0091 0000 0001 3. Temeljni kapital Banke u iznosu od: 1.907.476.900,00 kuna, uplaćen je u cijelosti i
podijeljen je na 19.074.769 dionica svaka nominalne vrijednosti od 100,00 kuna po dionici. Uprava Banke: Dinko Lucić (predsjednik), Alessio Cioni (zamjenik predsjednika),
Andrea Pavlović, Darko Drozdek, Draženko Kopljar, Ivan Gerovac, Ivan Krolo, predsjednik Nadzornog odbora: Ignacio Jaquotot

Oslobođeno plaćanja poreza na dodanu vrijednost prema članku 40. stavku 1. Zakona o porezu na dodanu vrijednost.

Ova isprava potvrđuje da je Privredna banka Zagreb d.d. izvršila ovu platno prometnu transakciju u skladu s instrukcijom platitelja na autoriziranom nalogu za plaćanje. Ova
platno prometna transakcija izvršava se sukladno Vremenu primitka i izvršenja naloga za plaćanje – Terminskom planu Banke.



Privredna banka Zagreb d.d.
Radnička cesta 50, HR-10000 Zagreb, Hrvatska; Tel. 01 636 0000, Fax 01 636 0063; www.pbz.hr; SWIFT: PBZGHR2X. Upisana u registar Trgovačkog suda
u Zagrebu pod br. 080002817, statistički broj: 3269841, OIB 02535697732, IBAN: HR64 2340 0091 0000 0001 3. Temeljni kapital Banke u iznosu od:
1.907.476.900,00 kuna, uplaćen je u cijelosti i podijeljen je na 19.074.769 dionica svaka nominalne vrijednosti od 100,00 kuna po dionici. Uprava Banke:
Dinko Lucić (predsjednik), Alessio Cioni (zamjenik predsjednika), Andrea Pavlović, Darko Drozdek, Draženko Kopljar, Ivan Gerovac, Ivan Krolo, predsjednik
Nadzornog odbora: Ignacio Jaquotot

Dokument

Plaćanje

Status Datum i vrijeme potvrde

   IZVRŠEN 13.11.2019. 17:38:50

Detalji naloga

IME PLATITELJA RAČUN PLATITELJA
REBEKA SVATIĆ HR8023400093220386082

DETALJI TRANSAKCIJE

PRIMATELJ Adresa primatelja

ŽENSKA SOBA-CENTAR ZA SEKSUALNA PRAVA MAKSIMIRSKA CESTA 51A, ZAGREB

RAČUN PRIMATELJA REFERENTNI BROJ

HR1823600001101629046 20191113000473662716

Željeni datum izvršenja Datum izvršenja

13.11.2019. 14.11.2019.

IZNOS Naknada

800.00 HRK 2.25 HRK

MODEL I POZIV NA BROJ PRIMATELJA Banka primatelja

00 13112019 ZAGREBAČKA BANKA

Šifra namjene Opis plaćanja

- Donacija Studentskog zbora Farmaceutsko-biokemijskog
fakulteta-iznos prikupljen na projektu CinePharm

Krajnji primatelj Stvarni dužnik

- -

MODEL I POZIV NA BROJ PLATITELJA

05 24511-365-000473662716

Izuzeto od plaćanja poreza na dodanu vrijednost u skladu s člankom 40. stavkom 1. Zakona o porezu na dodanu vrijednost. Ovim se
dokumentom potvrđuje da je Privredna banka Zagreb d.d. izvršila ovu platnu transakciju u skladu s uputama platitelja na autoriziranom
platnom nalogu. Ova će se platna transakcija izvršiti u skladu s vremenom primitka i izvršenja platnog naloga, odnosno vremenskim
planom Banke.



Privredna banka Zagreb d.d.
Radnička cesta 50, HR-10000 Zagreb, Hrvatska; Tel. 01 636 0000, Fax 01 636 0063; www.pbz.hr; SWIFT: PBZGHR2X. Upisana u registar Trgovačkog suda
u Zagrebu pod br. 080002817, statistički broj: 3269841, OIB 02535697732, IBAN: HR64 2340 0091 0000 0001 3. Temeljni kapital Banke u iznosu od:
1.907.476.900,00 kuna, uplaćen je u cijelosti i podijeljen je na 19.074.769 dionica svaka nominalne vrijednosti od 100,00 kuna po dionici. Uprava Banke:
Dinko Lucić (predsjednik), Alessio Cioni (zamjenik predsjednika), Andrea Pavlović, Darko Drozdek, Draženko Kopljar, Ivan Gerovac, Ivan Krolo, predsjednik
Nadzornog odbora: Ignacio Jaquotot

Detalji transakcije

Plaćanje putem direktnih kanala

REFERENTNI BROJ IME PLATITELJA
20191205000480237375 REBEKA SVATIĆ

RAČUN PLATITELJA IZNOS I VALUTA TRANSAKCIJE
HR8023400093220386082 1,500.00 HRK

IZNOS I VALUTA TRANSAKCIJE Opis transakcije
1,500.00 HRK DONACIJA STUDENTSKOG ZBORA PRIKUPLJENA NA

CINEPHARM PROJEKCIJI DOKUMENTARNOG FILMA

Datum izvršenja TEČAJ PLATITELJA
05.12.2019. 1.000000

DATUM ZAPRIMANJA PRIMATELJ
05.12.2019. KRIJESNICA

RAČUN PRIMATELJA IDENTIFIKACIJA PLATITELJA
HR3923600001101481616

Stvarni dužnik MODEL I POZIV NA BROJ PLATITELJA
HR05 24511-365-000480237375

IDENTIFIKACIJA PRIMATELJA MODEL I POZIV NA BROJ PRIMATELJA
HR00 05122019

BROJ AUTORIZACIJE TEČAJ PRIMATELJA
1.000000

Krajnji primatelj Šifra namjene



Privredna banka Zagreb d.d.
Radnička cesta 50, HR-10000 Zagreb, Hrvatska; Tel. 01 636 0000, Fax 01 636 0063; www.pbz.hr; SWIFT: PBZGHR2X. Upisana u registar Trgovačkog suda
u Zagrebu pod br. 080002817, statistički broj: 3269841, OIB 02535697732, IBAN: HR64 2340 0091 0000 0001 3. Temeljni kapital Banke u iznosu od:
1.907.476.900,00 kuna, uplaćen je u cijelosti i podijeljen je na 19.074.769 dionica svaka nominalne vrijednosti od 100,00 kuna po dionici. Uprava Banke:
Dinko Lucić (predsjednik), Alessio Cioni (zamjenik predsjednika), Andrea Pavlović, Darko Drozdek, Draženko Kopljar, Ivan Gerovac, Ivan Krolo, predsjednik
Nadzornog odbora: Ignacio Jaquotot

Detalji transakcije

Plaćanje putem direktnih kanala

REFERENTNI BROJ IME PLATITELJA
20200117000493433063 REBEKA SVATIĆ

RAČUN PLATITELJA IZNOS I VALUTA TRANSAKCIJE
HR8023400093220386082 800.00 HRK

IZNOS I VALUTA TRANSAKCIJE Opis transakcije
800.00 HRK DONACIJA STUDENTSKOG ZBORA FARMACEUTSKO-

BIOKEMIJSKOG FAKULTETA PRIKUPLJENA NA
CINEPHARM PROJEKCIJI DOKUMENTARNOG FILMA

Datum izvršenja TEČAJ PLATITELJA
20.01.2020. 1.000000

DATUM ZAPRIMANJA PRIMATELJ
20.01.2020. ŽIVOTNA LINIJA

RAČUN PRIMATELJA IDENTIFIKACIJA PLATITELJA
HR9323600001102364993

Stvarni dužnik MODEL I POZIV NA BROJ PLATITELJA
HR05 24511-365-000493433063

IDENTIFIKACIJA PRIMATELJA MODEL I POZIV NA BROJ PRIMATELJA
HR00 17012020

BROJ AUTORIZACIJE TEČAJ PRIMATELJA
1.000000

Krajnji primatelj Šifra namjene



Privredna banka Zagreb d.d.
Radnička cesta 50, HR-10000 Zagreb, Hrvatska; Tel. 01 636 0000, Fax 01 636 0063; www.pbz.hr; SWIFT: PBZGHR2X. Upisana u registar Trgovačkog suda
u Zagrebu pod br. 080002817, statistički broj: 3269841, OIB 02535697732, IBAN: HR64 2340 0091 0000 0001 3. Temeljni kapital Banke u iznosu od:
1.907.476.900,00 kuna, uplaćen je u cijelosti i podijeljen je na 19.074.769 dionica svaka nominalne vrijednosti od 100,00 kuna po dionici. Uprava Banke:
Dinko Lucić (predsjednik), Alessio Cioni (zamjenik predsjednika), Andrea Pavlović, Darko Drozdek, Draženko Kopljar, Ivan Gerovac, Ivan Krolo, predsjednik
Nadzornog odbora: Ignacio Jaquotot

Dokument

Plaćanje

Status Datum i vrijeme potvrde

   IZVRŠEN 10.04.2020. 16:41:57

Detalji naloga

IME PLATITELJA RAČUN PLATITELJA
REBEKA SVATIĆ HR8023400093220386082

DETALJI TRANSAKCIJE

PRIMATELJ Adresa primatelja

HRVATSKI CRVENI KRIŽ CRVENOG KRIŽA 14, ZAGREB

RAČUN PRIMATELJA REFERENTNI BROJ

HR6923400091511555516 20200410000517374617

Željeni datum izvršenja Datum izvršenja

10.04.2020. 10.04.2020.

IZNOS Naknada

1,600.00 HRK 0.00 HRK

MODEL I POZIV NA BROJ PRIMATELJA Banka primatelja

HR00 100420 PRIVREDNA BANKA ZAGREB D.D.

Šifra namjene Opis plaćanja

- Donacija novca skupljenog na projektu CinePharm u
organizaciji Studentskog zbora Farmaceutsko-
biokemijskog fakulteta

KRAJNJI PRIMATELJ Stvarni dužnik

- -

MODEL I POZIV NA BROJ PLATITELJA

HR05 24511-365-000517374617

Izuzeto od plaćanja poreza na dodanu vrijednost u skladu s člankom 40. stavkom 1. Zakona o porezu na dodanu vrijednost. Ovim se
dokumentom potvrđuje da je Privredna banka Zagreb d.d. izvršila ovu platnu transakciju u skladu s uputama platitelja na autoriziranom
platnom nalogu. Ova će se platna transakcija izvršiti u skladu s vremenom primitka i izvršenja platnog naloga, odnosno vremenskim
planom Banke.
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Dokument

Plaćanje

Status Datum i vrijeme potvrde

   IZVRŠEN 28.04.2020. 09:31:51

Detalji naloga

IME PLATITELJA RAČUN PLATITELJA
REBEKA SVATIĆ HR8023400093220386082

DETALJI TRANSAKCIJE

PRIMATELJ Adresa primatelja

HRVATSKI CRVENI KRIŽ CRVENOG KRIŽA 14, ZAGREB

RAČUN PRIMATELJA REFERENTNI BROJ

HR6923400091511555516 20200428000523086618

Željeni datum izvršenja Datum izvršenja

28.04.2020. 28.04.2020.

IZNOS Naknada

700.00 HRK 0.00 HRK

MODEL I POZIV NA BROJ PRIMATELJA Banka primatelja

HR00 280420 PRIVREDNA BANKA ZAGREB D.D.

Šifra namjene Opis plaćanja

- Donacija novca skupljenog na projektu CinePharm u
organizaciji Studentskog zbora Farmaceutsko-
biokemijskog fakulteta

KRAJNJI PRIMATELJ Stvarni dužnik

- -

MODEL I POZIV NA BROJ PLATITELJA

HR05 24511-365-000517374617

Izuzeto od plaćanja poreza na dodanu vrijednost u skladu s člankom 40. stavkom 1. Zakona o porezu na dodanu vrijednost. Ovim se
dokumentom potvrđuje da je Privredna banka Zagreb d.d. izvršila ovu platnu transakciju u skladu s uputama platitelja na autoriziranom
platnom nalogu. Ova će se platna transakcija izvršiti u skladu s vremenom primitka i izvršenja platnog naloga, odnosno vremenskim
planom Banke.
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